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1103 Voorzitterschap: de heer Rachid Madrane, voorzitter.

- De vergadering wordt geopend om 14.35 uur.

Présidence : M. Rachid Madrane, président.

- La séance est ouverte à 14h35.

1105 VERONTSCHULDIGD EXCUSÉS

1105 De voorzitter.-  Verontschuldigen zich voor hun afwezigheid:

- mevrouw Stéphanie Koplowicz;

- mevrouw Clémentine Barzin;

- mevrouw Elisa Groppi;

- mevrouw Françoise Schepmans;

- mevrouw Margaux De Ré;

- de heer Tristan Roberti;

- mevrouw Céline Fremault;

- de heer Jamal Ikazban;

- de heer Marc Loewenstein;

- mevrouw Leila Agic.

M. le président.-  Ont prié d'excuser leur absence :

- Mme Stéphanie Koplowicz ;

- Mme Clémentine Barzin ;

- Mme Elisa Groppi ;

- Mme Françoise Schepmans ;

- Mme Margaux De Ré ;

- M. Tristan Roberti ;

- Mme Céline Fremault ;

- M. Jamal Ikazban ;

- M. Marc Loewenstein ;

- Mme Leila Agic.

1107 ACTUALITEITSVRAGEN QUESTIONS D'ACTUALITÉ

1109

ACTUALITEITSVRAAG VAN MEVROUW BIANCA
DEBAETS

QUESTION D'ACTUALITÉ DE MME BIANCA
DEBAETS

1109 aan de heer Rudi Vervoort, minister-president van de
Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met Territoriale
Ontwikkeling en Stadsvernieuwing, Toerisme, de Promotie
van het Imago van Brussel en Biculturele Zaken van
Gewestelijk Belang,

à M. Rudi Vervoort, ministre-président du gouvernement de
la Région de Bruxelles-Capitale chargé du développement
territorial et de la rénovation urbaine, du tourisme, de la
promotion de l'image de Bruxelles et du biculturel d'intérêt
régional,

1109 betreffende "de maatregelen tegen schietpartijen in het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest in het licht van een recent
geval".

concernant "les mesures contre les fusillades en Région de
Bruxelles-Capitale à la lumière d'un cas récent".

1109 TOEGEVOEGDE ACTUALITEITSVRAAG VAN DE
HEER DOMINIEK LOOTENS-STAEL,

QUESTION D'ACTUALITÉ JOINTE DE M. DOMINIEK
LOOTENS-STAEL,

1109 betreffende "de maatregelen ter bestrijding van
wapengeweld in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest na een
recente schietpartij".

concernant "les mesures pour lutter contre la violence armée
en Région de Bruxelles-Capitale eu égard à une récente
fusillade".

1109 TOEGEVOEGDE ACTUALITEITSVRAAG VAN DE
HEER MATHIAS VANDEN BORRE,

QUESTION D'ACTUALITÉ JOINTE DE M. MATHIAS
VANDEN BORRE,

1109 betreffende "de strijd tegen bendegeweld in het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest in het licht van recente
schietpartijen".

concernant "la lutte contre la violence des gangs en Région
de Bruxelles-Capitale au regard de récentes fusillades".
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1115 Mevrouw Bianca Debaets (CD&V).- Regelmatig zijn er
berichten over schietincidenten. Iedereen herinnert zich wellicht
nog het zware schietincident dat in december in Vorst
plaatsvond.

Maandagavond nog werd er in de Beekkantwijk in Sint-
Jans-Molenbeek een jongeman van twintig in zijn wagen
neergeschoten. Volgens verschillende bronnen zou het om een
afrekening binnen het drugsmilieu gaan, maar dat is nog niet
helemaal zeker.

Het lijkt er in elk geval op dat het aantal schietincidenten
toeneemt, al zou het ook kunnen dat de pers er vaker over bericht
dan vroeger.

Hoe evolueren de cijfers in Brussel? Hoeveel schietincidenten
waren er dit jaar en de voorbije jaren?

Hoeveel kenden een dodelijk afloop? Bij hoeveel vielen er
zwaargewonden?

Wat wilt u ondernemen om de zeer zware criminaliteit en de
bendeoorlogen aan te pakken? Hebt u daar de Gewestelijke
Veiligheidsraad over bijeengeroepen? Hoe wilt u dat aanpakken?

Mme Bianca Debaets (CD&V) (en néerlandais).- Lundi soir
encore, un jeune homme a été tué par balle à Molenbeek-Saint-
Jean, dans ce qui serait un règlement de comptes au sein du
milieu de la drogue.

Quelle est l'évolution du nombre de fusillades à Bruxelles ?
Combien d'entre elles se sont-elles soldées par des morts ou des
blessures graves ?

Quelles actions comptez-vous entreprendre pour lutter contre la
grande criminalité et les guerres de gangs ? Avez-vous convoqué
le Conseil régional de sécurité ?

1117 De heer Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang).- Brussel
werd de voorbije weken en maanden geteisterd door een
toenemend aantal gevallen van wapengeweld. Eerst was er een
golf van incidenten met molotovcocktails. Vervolgens werden
nietsvermoedende mensen met messen aangevallen en sinds
enige tijd vliegen de kogels in het centrum van Sint-Jans-
Molenbeek in het rond. Sinds het begin van dit schooljaar
waren er maar liefst acht schietincidenten. Dat komt neer op een
schietincident per maand!

Brussel wordt weliswaar al decennialang bovengemiddeld
geteisterd door geweld, maar het schietincident van maandag,
waarbij een jongeman om het leven kwam, wijst erop
dat de zaken totaal escaleren en dat er hoogdringend
moet worden ingegrepen. Ik roep u dan ook op om uw
veiligheidsbevoegdheden maximaal te benutten om paal en perk
te stellen aan zulke vormen van geweld.

Wat hebt u gedaan om het Globaal Veiligheids- en Preventieplan
aan te passen aan de nieuwe situatie waarin we zijn
terechtgekomen?

De meeste incidenten spelen zich in bepaalde zones en wijken
af. Op welke manier zorgt u ervoor dat de ordediensten zich
toespitsen op die probleemwijken en er een einde maken
aan het geweld, dat doorgaans te maken heeft met de
drugsproblematiek?

Zult u alle veiligheidsactoren bijeenbrengen om een plan op te
stellen om die spiraal van geweld te doorbreken?

M. Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang) (en
néerlandais).- Ces derniers mois, Bruxelles a subi une hausse
des faits de violence armée. Huit fusillades ont déjà eu lieu
depuis le début de l'année !

La violence gangrène Bruxelles depuis des décennies. Il est
plus qu'urgent d'intervenir. Je vous enjoins d'exercer vos
compétences en matière de sécurité pour endiguer de telles
formes de violence.

Qu'avez-vous fait pour adapter le plan global de sécurité et de
prévention à la situation actuelle ?

Comment concentrez-vous l'action des forces de l'ordre dans les
quartiers en proie à la violence ?

Comptez-vous réunir l'ensemble des acteurs de la sécurité pour
mettre fin à cette spirale de la violence ?
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1121 De heer Mathias Vanden Borre (N-VA).- Ik vind het opvallend
dat enkel Nederlandstalige partijen u vragen stellen over deze
kwestie. Het gaat toch om een thema van gewestelijk belang dat
de partijgrenzen zou moeten overstijgen.

Er hebben afgelopen week dramatische feiten plaatsgevonden:
in Sint-Jans-Molenbeek werd een jongeman neergeschoten. Dat
is toch een bijzonder urgent probleem? Dat voorval staat immers
niet op zich. Er is een duidelijke tendens. In de afgelopen
maanden heeft zich elke maand wel zwaar vuurwapengeweld
voorgedaan in de Brusselse straten.

In het begin van 2020 heb ik u al geïnterpelleerd over
de cijfers van het Brussels Observatorium voor Preventie
en voor Veiligheid. Daaruit blijkt dat wapengeweld, illegale
wapenhandel, drugshandel enzovoort schrikbarend toenemen.

Catherine Moureaux, de burgemeester van Molenbeek,
verklaarde in de pers dat ze zelf gealarmeerd is en sinds de zomer
vaststelt dat het drugsgeweld toeneemt.

(Opmerkingen van minister-president Vervoort en mevrouw
Debaets)

Mijnheer Vervoort, een burgemeester van uw eigen partij heeft
u gepasseerd en zich rechtstreeks tot de federale minister van
Binnenlandse Zaken gewend. Dat is toch onrustwekkend! Mij
geeft dat de indruk dat u geen betrokken partij bent in deze
zaak, ook al hebt u bevoegdheden inzake veiligheid. Het heeft
blijkbaar weinig nut dat een burgemeester zich tot u richt, die
kan zich beter meteen tot de minister van Binnenlandse Zaken
wenden.

M. Mathias Vanden Borre (N-VA) (en néerlandais).- Seuls des
partis néerlandophones vous interrogent sur ce sujet d'intérêt
régional, qui devrait pourtant dépasser les frontières partisanes.

La mort récente d'un jeune homme à Molenbeek-Saint-Jean
illustre l'urgence du problème. Une fusillade a lieu chaque mois
dans les rues de Bruxelles.

Je vous ai déjà interpellé en 2020 au sujet de l'augmentation
alarmante des faits de violence armée. La bourgmestre de
Molenbeek-Saint-Jean a d'ailleurs partagé son inquiétude dans
la presse.

(Remarques de M. Vervoort, ministre-président, et de Mme
Debaets)

Une bourgmestre de votre couleur politique vous a contourné
pour s'adresser directement à la ministre fédérale de l'intérieur.
Vous ne semblez pas partie prenante malgré vos compétences en
matière de sécurité !

1131 De voorzitter.-  U richt zich hier niet tot de minister van
Binnenlandse Zaken. Kunt u afronden?

M. le président.-  Vous parlez au ministre-président et non à la
ministre de l'intérieur. Pouvez-vous terminer ?

1131 De heer Mathias Vanden Borre (N-VA).- U beschikt over het
instrument van de Gewestelijke Veiligheidsraad, maar hebt u
dat ook al gebruikt? Hebt u een plan voor de aanpak van het
probleem?

Er zijn ook instellingen zoals Brussel Preventie & Veiligheid.
Hebt u daar deze problematiek aangekaart? Wat doet u aan het
stijgende drugsgelateerde vuurwapengeweld in de straten van
Brussel?

M. Mathias Vanden Borre (N-VA) (en néerlandais).- Vous
disposez de l'outil du Conseil régional de sécurité. L'avez-vous
déjà utilisé ? Ou avez-vous déjà abordé le problème au sein de
Bruxelles Prévention et sécurité ?

1135 De heer Marc-Jean Ghyssels (PS) (in het Frans).- Als
Franstalige volksvertegenwoordiger wil ik een persoonlijk
feit inroepen, want een oppositiepartij zet een directe en
populistische aanval in.

Mevrouw Debaets moet de minister van Binnenlandse Zaken,
die van dezelfde politieke partij is, of de minister van Justitie
maar interpelleren. Het lijkt me niet meer dan normaal dat een
burgemeester zich tot de minister van Binnenlandse Zaken richt.

M. Marc-Jean Ghyssels (PS).- En ma qualité de député
francophone, je souhaite réagir pour fait personnel car j'estime
qu'il s'agit là d'une attaque directe et populiste émanant de partis
de l'opposition.

Que Mme Debaets interpelle la ministre de l'intérieur, qui est
assez proche de sa formation politique, ou le ministre de la
justice ! Et que l'on ne sorte pas des compétences idoines. Il
me paraît normal qu'un bourgmestre s'adresse au ministre de
l'intérieur.
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1135 De voorzitter.-  Ik begrijp uw boosheid. Ik heb de
volksvertegenwoordiger erop gewezen dat ze zich tot de
minister-president en niet tot de minister van Binnenlandse
Zaken richtte.

(Opmerkingen van mevrouw Debaets)

M. le président.-  Je comprends votre courroux. J'ai rappelé au
député qu'il s'adressait au ministre-président et non à la ministre
de l'intérieur.

(Remarques de Mme Debaets)

1143 De heer Rudi Vervoort, minister-president.- U vraagt om een
aantal cijfers. Het is weliswaar niet ideaal om die binnen het
kader van een actualiteitsvraag in een plenaire vergadering te
bespreken, maar toch zal ik u de schaarse cijfers geven die ik
ontving. Ik wil wel benadrukken dat de politiegegevens voor
2022 nog niet definitief zijn.

U schijnt met betrekking tot de gebeurtenissen die zich
maandagavond in de omgeving van het station Beekkant
voordeden, reeds te hebben geconcludeerd dat het om een
afrekening in het drugsmilieu ging. Misschien heb ik wat gemist,
maar voor zover ik weet, heeft het parket van Brussel over die
zaak nog geen mededeling gedaan.

Hoe dan ook, in strafzaken en zeker in dit stadium van de
procedure is het niet aan mij om te communiceren. Dat is aan de
gerechtelijke autoriteiten.

Het gewest kan met de instrumenten en bevoegdheden waarover
het beschikt, zeker antwoorden bieden, maar het kan niet alleen
alle problemen in verband met geweld en drugs oplossen. Het
gaat immers over fenomenen waarvan de oorzaken de grenzen
van het gewest ver overschrijden en waarvoor maatregelen
vanuit de politiek, de politie en het gerecht niet uitsluitend op
Brussels niveau kunnen worden genomen. Dat betekent echter
niet dat de Brusselse regering werkloos toeziet.

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en néerlandais).- Je
peux vous communiquer les chiffres que j'ai reçus, mais je
précise que les données de la police pour 2022 ne sont pas encore
définitives.

En ce qui concerne les événements qui se sont déroulés lundi soir
près de la station Beekkant, il appartient au parquet de Bruxelles
de se prononcer sur la question.

La Région peut apporter des réponses avec les instruments et les
compétences dont elle dispose, mais elle ne peut pas résoudre à
elle seule tous les problèmes liés à la violence et à la drogue.
Cela ne signifie pas pour autant que nous restons les bras
croisés.

1147 Zoals u weet, worden er elk jaar tientallen miljoenen euro's
vrijgemaakt voor de Brusselse politiezones, die over meer
ultramoderne apparatuur beschikken dan de politiezones in de
rest van het land.

Ik wil ook wijzen op de bijstand die de lokale politie in
Brussel aan de federale gerechtelijke politie heeft verleend bij de
ontmanteling van de netwerken voor prostitutie, wapenhandel en
drugshandel die men door de operatie Sky ECC op het spoor is
gekomen.

In het kader van de veiligheidsbevoegdheden die het gewest na
de zesde staatshervorming zijn toevertrouwd, passen de talrijke
preventieprojecten die in het kader van het Globaal Veiligheids-
en Preventieplan zijn uitgevoerd en die tot doel hebben een
antwoord te bieden op de uitdagingen in het Brussels Gewest,
met name op het gebied van de strijd tegen drugsverslaving. Het
plan bevat acties met concrete projecten, zoals risicobeperkende
gebruiksruimten. Zoals uit ervaringen in het buitenland is
gebleken, maakt dat soort infrastructuur in het hart van wijken
die door het probleem worden getroffen, het niet alleen mogelijk
mensen in nood opnieuw in de samenleving te integreren, maar

Les zones de police bruxelloises disposent d'un équipement
ultramoderne et apportent même leur aide à la police judiciaire
fédérale dans le cadre du démantèlement de gros réseaux de
prostitution, de trafic d'armes et de drogue.

Dans le cadre des compétences de sécurité confiées à la Région,
les nombreux projets mis en œuvre dans le cadre du plan global
de sécurité et de prévention visent à répondre aux défis de la
Région bruxelloise, notamment en matière de lutte contre la
toxicomanie.

De même, le plan bruxellois de prévention et de proximité prévoit
d'assurer une présence visible et rassurante dans les espaces et
transports publics et d'assurer une médiation dans les conflits
entre personnes ou groupes de personnes dans les espaces
publics, au travers de projets de prévention qui concernent
directement la commune de Molenbeek-Saint-Jean et le quartier
Beekkant.
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schept het ook een perimeter waarbinnen de drugshandel de
neiging vertoont uit te doven.

Met het oog op de preventie van die problemen omvat het
Brussels Preventie- en Buurtplan dus de noodzaak om te
zorgen voor een zichtbare en geruststellende aanwezigheid in de
openbare ruimte, met inbegrip van het openbaar vervoer, en om
te bemiddelen bij conflicten tussen mensen of groepen mensen
in de openbare ruimte. Dat gebeurt in de vorm van verschillende
gesubsidieerde preventieprojecten die rechtstreeks betrekking
hebben op de gemeente Sint-Jans-Molenbeek en tot doel hebben
het veiligheidsgevoel in de wijk Beekkant te verbeteren.

1149 Het gaat onder meer om de organisatie van patrouilles
in de openbaarvervoersinfrastructuur, met als doel het
veiligheidsgevoel op het openbaar vervoer en in de omgeving
daarvan te vergroten.

Het is de bedoeling een samenwerking tussen de verschillende
partners in de veiligheids- en preventieketen tot stand te brengen,
zodat de spelers op het terrein kunnen instaan voor de dekking
van de openbaarvervoersinfrastructuur in tijd en ruimte en
de plaatsen zodanig kunnen beveiligen dat de objectieve en
subjectieve perceptie van veiligheid behouden blijft.

Het project heeft tot doel de aanwezigheid van de
gemeenschapswachten op het net van de MIVB en De Lijn
vooral bovengronds te versterken, dus aan en rond haltes en
in of rond metrostations, waaronder Beekkant. Die punten zijn
in de routes geïntegreerd en er vond een structurering van
de samenwerking plaats om een betere uitwisseling met de
multimodale en preventieagenten van de MIVB te garanderen.

Daarnaast zullen er microlokale onderzoeken komen. De
straathoekwerkers zijn niet gestopt met hun dagelijkse rondes.
Bij die rondes zal de nadruk op de meest bezochte plaatsen
liggen. Met hun werking willen zij met de verschillende groepen
die in de openbare ruimte aanwezig zijn, in contact komen.

Mijnheer Lootens-Stael, laten we in het licht van wat u zei eens
kijken naar de cijfers van de politie. In het Brussels Gewest is
het aantal incidenten van fysiek geweld op de openbare weg dat
in de databanken van de politie geregistreerd werd, sinds 2018
alleen gedaald. Op drie jaar tijd ging het om een daling van iets
meer dan 12%. Er is dus geen bijzondere toename van dergelijke
feiten en het is dan ook intellectueel bedrog om telkens weer met
voorbeelden van ernstige incidenten te komen om aan te tonen
dat het gewest niets onderneemt of om het te bestempelen als een
wetteloos gebied.

Er zijn wel degelijk problemen, maar de regering pakt die aan
met alle middelen die haar bevoegdheden haar bieden.

L'objectif est d'établir une coopération entre les différents
partenaires de la chaîne de sécurité et de prévention afin
que les acteurs de terrain puissent assurer la couverture de
l'infrastructure de transport public dans le temps et dans
l'espace. Le projet vise à renforcer la présence des stewards sur
les réseaux de la STIB et de De Lijn, ainsi que d'assurer un
meilleur échange avec les agents multimodaux et de prévention
de la STIB.

M. Lootens-Stael, en Région bruxelloise, le nombre d'incidents
de violence physique sur la voie publique enregistrés dans les
bases de données de la police a baissé de plus de 12 % depuis
2018. Pointer des incidents graves pour faire croire que la
Région ne fait rien relève de la malhonnêteté intellectuelle.

Les problèmes existent, mais le gouvernement s'y attaque avec
tous les moyens dont il dispose.

1153 Mevrouw Bianca Debaets (CD&V).- Ik besef dat de
drugsproblematiek zeer complex is. Het is ook een internationaal
gegeven. Niemand beweert dat u of de Brusselse regering dat
alleen kan of moet oplossen. De enige manier om vooruitgang

Mme Bianca Debaets (CD&V) (en néerlandais).- Ce n'est
qu'en collaborant que nous pourrons lutter efficacement
contre la problématique complexe des drogues. Encore faut-il
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te boeken in de bestrijding van dat zeer kwalijke verschijnsel is
door samen te werken.

Een eerste stap moet evenwel zijn dat de problemen worden
erkend. Ook u en uw partij zouden dat moeten doen, in plaats
van altijd weer de verantwoordelijkheid af te schuiven op andere
overheden.

Toen de heer Vanden Borre daarnet terecht opmerkte dat het
opmerkelijk was dat alleen Nederlandstalige parlementsleden
vragen stelden over dat incident, hoorde ik wat de heer Casier
daarover zei. Hij was gezellig aan het keuvelen met zijn buurman
en wist allicht niet dat diens microfoon aanstond. Hij zei: "Ben
oui, c'est l'extrême droite".

Mijnheer Casier, ik herinner u eraan dat de N-VA geen
extreemrechtse partij is en dat de CD&V dat zeker niet is.

reconnaître le problème, plutôt que de rejeter la responsabilité
sur d'autres niveaux de pouvoir.

J'ai entendu M. Casier dire "Ben oui, c'est l'extrême droite"
lorsque M. Vanden Borre a observé que seuls des parlementaires
néerlandophones posaient des questions sur cet incident. M.
 Casier, ni la N-VA ni le CD&V ne sont des partis d'extrême
droite.

1155 De heer Martin Casier (PS) (in het Frans).- Ik heb helemaal
niets gezegd. Dat kunt u nagaan aan de hand van de opname van
deze vergadering.

Het standpunt van de PS over Vlaams Belang en de N-VA
is overigens bekend. Ik heb nooit beweerd dat de CD&V een
extreemrechtse partij is.

M. Martin Casier (PS).- Il faudrait que Mme Debaets vérifie
ses propos avant de dire n'importe quoi, puisque je n'ai rien dit !
Vous pourrez vous en assurer en réécoutant l'enregistrement et
en lisant le compte rendu.

Comme nous l'avons déjà dit, pour mon groupe, s'agissant de M.
 Lootens-Stael, le débat sur la question de l'extrême droite n'en
est pas un. S'agissant de la N-VA, nous avons dit tout ce que nous
en pensons : il s'agit pour nous d'un parti de droite extrême. Je
n'ai jamais rien dit de tel concernant le CD&V.

Pour le reste, je vous renvoie à vos propres propos.

1157 De heer Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang).- Mijnheer
Ghyssels, u meende mij te moeten verwijten dat ik extreemrechts
ben omdat ik de veiligheidsproblematiek hier op de agenda
plaats. U mag mij dat verwijten, maar ik ben daar fier op! Ik
doe dat immers voor de Brusselaars. Zij maken zich zorgen over
hun veiligheid en willen op een fatsoenlijke manier in deze stad
kunnen leven. Ik ben er dan ook fier op dat ik die problematiek
hier aankaart.

Het is daarentegen uw partij, mijnheer Ghyssels, die met
haar wegkijkpolitiek van de voorbije decennia de ideale
omstandigheden heeft gecreëerd waarin dergelijke criminaliteit
kan gedijen.

Mijnheer de minister-president, u gaat prat op een daling van de
criminaliteit, maar u weet net zo goed als ik dat die volledig toe
te schrijven is aan de covidpandemie. Ik stel echter vast dat er de
voorbije acht maanden alleen al acht schietincidenten waren in
Sint-Jans-Molenbeek. Dat zijn bijzondere omstandigheden.

Als u van mening bent dat u geen bevoegdheid hebt om daartegen
op te treden - wat niet waar is, want u bent wel degelijk bevoegd
voor veiligheid - dan is het uw taak om daarover federaal
minister van Binnenlandse Zaken Verlinden aan te spreken, maar
zelfs dat hebt u blijkbaar nog niet gedaan.

M. Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang) (en
néerlandais).- M. Ghyssels, vous m'accusez d'être d'extrême
droite parce que j'aborde ici les questions de sécurité, mais je
suis fier de défendre la sécurité des Bruxellois !

C'est votre parti qui, en revanche, par sa politique de l'autruche,
a créé les conditions idéales de prolifération de la criminalité.

M. le ministre-président, vous vous vantez d'une baisse de la
criminalité, mais vous savez aussi bien que moi qu'elle est
entièrement due à la pandémie de Covid-19.

Si vous estimez - à tort - ne pas détenir la compétence pour
prendre des mesures à cet égard, vous devriez vous en entretenir
avec la ministre de l'intérieur Verlinden.
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1159 De heer Mathias Vanden Borre (N-VA).- Ik betreur de
uitlatingen van de heer Casier ten zeerste. Dergelijke uitspraken
zijn volstrekt ongepast en maken elk democratisch debat
onmogelijk. Als u tegenstrevers waarmee u het inhoudelijk niet
eens bent, telkens wegzet als extremisten, dan bekommert u zich
niet meer om inhoudelijke argumenten en zet u zichzelf ook
buitenspel. Als u eenvoudigweg weigert een fundamenteel debat
aan te gaan met een democratische partij, dan verliest uw fractie
zelf elke politieke relevantie.

Minister-president Vervoort, in uw betoog heb ik weinig nieuws
gehoord. Volgens u is er in feite niet veel aan de hand en
horen zulke zaken nu eenmaal bij een grootstad. U zegt dat
het gewest eraan werkt door een paar preventieadviseurs en
straathoekwerkers in te zetten. Dat er op klaarlichte dag gewoon
mensen geliquideerd worden in de straten van Molenbeek, is
echter toch wel zeer ernstig, vooral omdat het ook geen eenmalig
incident is. De feiten van de afgelopen weken, maanden en jaren
tonen aan dat zulk geweld toeneemt.

Ik vraag me werkelijk af wat uw meerwaarde is als minister-
president op dat vlak.

M. Mathias Vanden Borre (N-VA) (en néerlandais).- Les
propos tenus par M. Casier sont totalement inappropriés et
rendent tout débat démocratique impossible. Si vous refusez
simplement d'entamer un débat de fond avec un parti
démocratique, votre groupe perd toute pertinence politique.

M. Vervoort, vous dites que ce genre de problème est le propre
des grandes villes, mais le fait que des personnes se fassent tuer
en plein jour dans nos rues est très grave, d'autant plus qu'il ne
s'agit pas d'un incident isolé. Je me demande vraiment quelle est
votre plus-value en tant que ministre-président à cet égard.

1163

ACTUALITEITSVRAAG VAN MEVROUW ALEXIA
BERTRAND

QUESTION D'ACTUALITÉ DE MME ALEXIA
BERTRAND

1163 aan mevrouw Barbara Trachte, staatssecretaris van het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest, bevoegd voor Economische
Transitie en Wetenschappelijk Onderzoek,

à Mme Barbara Trachte, secrétaire d'État à la Région de
Bruxelles-Capitale chargée de la transition économique et de
la recherche scientifique,

1163 betreffende "de lancering van de gewestelijke strategie voor
economische transitie Shifting Economy".

concernant "le lancement de la stratégie régionale de
transition économique Shifting Economy".

1165 Mevrouw Alexia Bertrand (MR) (in het Frans).- Het
regeerakkoord voorziet in een economische transitie tegen 2030.
Gisteren heeft de regering haar strategie Shifting Economy
voorgesteld om dat doel te bereiken. Het is de bedoeling om
alle economische steun om te buigen naar ondernemingen
die op ecologisch en sociaal gebied als voorbeeldig worden
beschouwd.

Welke criteria heeft de regering vastgesteld voor de toekenning
van de nieuwe steun?

Welke elementen zijn uit het sociaal overleg en het overleg met
de sectoren naar voren gekomen?

Welke begeleiding zal de regering aanbieden aan bedrijven en
ondernemers die niet aan de criteria voldoen?

Mme Alexia Bertrand (MR).- L'accord de gouvernement
prévoit une stratégie de transition de l'économie régionale d'ici à
2030. Dans ce cadre, seuls les modèles économiques bénéfiques
sur les plans social et environnemental pourront se voir accorder
un soutien public.

Nous avons appris ce jeudi que vous avez présenté cette
stratégie de transition régionale, qui s'intitule "shifting
economy". Elle contient 224 mesures, dont certaines ont déjà
été prises, notamment les domaines d'investissement chez
finance&invest.brussels. L'objectif est de réorienter l'ensemble
des aides économiques vers les entreprises jugées exemplaires
sur les plans environnemental et social, selon des critères fixés
par le gouvernement.

Il faut bien entendu encourager et soutenir la transition
écologique.

Quels critères le gouvernement bruxellois a-t-il définis pour
l'octroi des nouveaux soutiens ?

Quels éléments sont-ils ressortis de la concertation sociale et de
celle avec les secteurs concernés ?
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Quel accompagnement le gouvernement prévoit-il pour les
entreprises et les entrepreneurs dont l'activité ne répond pas à ces
critères ? Comment seront-ils accompagnés, pour que personne
ne soit laissé de côté ?

1167 Mevrouw Barbara Trachte, staatssecretaris (in het Frans).-
Gisteren heeft de regering inderdaad haar strategie voor
economische transitie voorgesteld.

De strategie, die in overeenstemming is met de doelstellingen
van de VN en de Europese Commissie inzake duurzame
ontwikkeling, werd uitgetekend door meerdere kabinetten en
administraties en een hele reeks particuliere actoren, van
universiteiten tot vakbonden en beroepsfederaties, waarmee
werd tegemoetgekomen aan een door Brupartners gedeelde
prioriteit, namelijk participatieve dimensie.

Mme Barbara Trachte, secrétaire d'État.- Nous avons
en effet présenté hier la stratégie régionale de transition
économique, en compagnie de certains collègues et des
administrations impliquées dans sa rédaction, à savoir Bruxelles
Environnement, Bruxelles Économie et emploi, hub.brussels,
Innoviris, finance&invest.brussels, citydev.brussels.

J'apporte ces précisions pour mettre en évidence le caractère
collectif autant que durable du processus. Outre les cabinets et
les administrations citées, la stratégie a également été construite
avec une série d'acteurs privés. Des dizaines de groupes de
travail se sont réunis. Quelque 132 organismes publics et
privés, des fédérations professionnelles, des syndicats, des
universités ont participé à la réflexion. Plus de 280 personnes
ont pris part aux travaux de près ou de loin. Cette dimension
participative était une priorité partagée avec Brupartners. Donc,
les interlocuteurs sociaux ont également été formellement
impliqués dans l'élaboration de cette stratégie, qui s'inscrit dans
les objectifs de développement durable de l'ONU et de la
Commission européenne.

1169 Vanaf 2024 zal de steun worden verhoogd voor ondernemingen
die zich aan die dynamiek houden en tegen 2030 is een
herziening van de economische instrumenten gepland. Het is de
bedoeling dat alle bedrijven aan de transitie kunnen meedoen.
Daarom omvat de strategie ook begeleidende maatregelen.

De strategie is online beschikbaar en zal naar alle
commissieleden worden verstuurd. Ik kijk alvast uit naar een
diepgaand debat over het onderwerp binnenkort.

(Applaus bij Ecolo)

À partir de 2024, les aides seront majorées pour les entreprises
qui adhèrent à cette dynamique, et la réorientation des outils
économiques est prévue d'ici 2030. Notre objectif est que le
processus soit inclusif et que toutes les entreprises puissent s'y
inscrire et être accompagnées.

C'est la raison pour laquelle figurent, parmi les 244 mesures, des
dispositifs d'accompagnement. Les mesures de réorientation des
outils économiques sont, bien entendu, discutées avec les acteurs
concernés et certaines le seront avec vous, puisqu'elles entrent
dans le cadre des ordonnances.

Je suis bien consciente que tout cela n'est pas encore très concret.
Je vous remets dès à présent une première version papier de la
stratégie complète. Elle est disponible en ligne et sera diffusée
auprès de l'ensemble des membres de la commission. Je me
réjouis d'ouvrir prochainement un débat approfondi à ce sujet.

(Applaudissements sur les bancs d'Ecolo)

1173 Mevrouw Alexia Bertrand (MR) (in het Frans).- Ik kijk
eveneens uit naar dat debat, dat van cruciaal belang is voor
de toekomst van het gewest. De economie biedt immers een
oplossing voor problemen als armoede en werkgelegenheid.

Als liberalen zullen we erop toezien dat de bedrijven die vandaag
niet aan de criteria voldoen, niet worden bestraft, maar geholpen
worden om de overgang te maken.

Mme Alexia Bertrand (MR).- Merci pour cette version papier
que vous m'offrez aujourd'hui, et que j'accepte avec grand plaisir.
Je me réjouis de participer à ces débats parce qu'il s'agit de
débats cruciaux pour l'avenir de la Région, et vous savez à quel
point l'économie régionale nous tient à cœur. Nous pensons en
effet que l'économie est une solution et permet de remédier à
de nombreux problèmes de la Région bruxelloise, notamment la
pauvreté, l'emploi, etc.

Nous veillerons particulièrement, en tant que libéraux, à ce
qu'aucune entreprise ne soit laissée au bord du chemin dans cette
stratégie, que nous ne sanctionnions pas celles qui, aujourd'hui,
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ne répondent pas à ces critères mais qu'au contraire, nous les
accompagnions pour y arriver.

Il s'agit donc de la première question d'un débat plus large que
nous aurons, je l'espère, en commission et dans cet hémicycle,
parce qu'il s'agit d'une question fondamentale. Croyez bien que
nous serons au rendez-vous pour en discuter avec vous.

1175

ACTUALITEITSVRAAG VAN DE HEER BRUNO
BAUWENS

QUESTION D'ACTUALITÉ DE M. BRUNO BAUWENS

1175 aan de heer Alain Maron, minister van de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering, belast met Klimaattransitie,
Leefmilieu, Energie en Participatieve Democratie,

à M. Alain Maron, ministre du gouvernement de la Région
de Bruxelles-Capitale chargé de la transition climatique,
de l'environnement, de l'énergie et de la démocratie
participative,

1175 betreffende "de beslissing van een energieleverancier om
geen groenestroomcertificaten meer te kopen van zijn
Brusselse klanten".

concernant "la décision d'un fournisseur d'énergie de ne plus
racheter de certificats verts à ses clients bruxellois".

1177 De heer Bruno Bauwens (PTB) (in het Frans).- De verkoop van
groenestroomcertificaten helpt gezinnen om hun investering in
zonnepanelen terug te verdienen. TotalEnergies kondigde echter
aan dat het geen groenstroomcertificaten meer koopt, omdat het
quotum bereikt is.

Brugel bevestigt dat zowel TotalEnergies als Engie zijn quotum
heeft bereikt en dat die bedrijven niet meer verplicht zijn om
groenestroomcertificaten aan te kopen. Daardoor ontstaat bij de
gezinnen met zonnepanelen grote onzekerheid over de toekomst
van hun investering.

Er zijn meerdere scenario's: ofwel verhoogt de regering de
quota van TotalEnergies en Engie met het risico dat zij de
kosten doorrekenen aan al hun Brusselse klanten, ofwel krijgen
gezinnen de mogelijkheid om hun groenestroomcertificaten aan
Elia te verkopen. Dat laatste scenario houdt een dubbel risico
in, met name dat de kosten ook doorgerekend worden op de
energiefactuur en dat Elia een lagere prijs betaalt voor de
certificaten.

M. Bruno Bauwens (PTB).- À mi-législature, je fais mes débuts
dans cet hémicycle, avec une première question à l'intention de
M. Maron.

La société TotalEnergies a déclaré qu'elle arrêtait le rachat de
certificats verts, car son quota était atteint. Pour information,
les certificats verts sont décernés aux ménages qui installent des
panneaux solaires en vue de la production d'énergie verte, une
initiative que le PTB soutient évidemment. Les ménages essaient
ensuite d'amortir leur investissement en vendant ces certificats.

Bruxelles Gaz électricité (Brugel) confirme que tant
TotalEnergies qu'Engie ont atteint leur quota de rachat de
certificats verts. Dorénavant, ces fournisseurs ne sont donc
plus tenus par aucune obligation de rachat de certificats aux
ménages concernés. Il en résulte que ces derniers se trouvent
dans l'incertitude quant à l'avenir de leur investissement.

Cette situation rappelle celle à laquelle les ménages wallons
ont été confrontés il y a quelque temps lors de la crise des
certificats verts. Or, lorsqu'une crise se produit en Belgique,
ce sont généralement les consommateurs et les travailleurs qui
paient la note. C'est un fait.

En l'occurrence, plusieurs scénarios sont possibles. Le premier
consisterait à relever les quotas de TotalEnergies et Engie, avec
le risque que les fournisseurs répercutent cette mesure sur les
factures de tous les consommateurs d'énergie bruxellois, ce
qu'ils font déjà. Dans le deuxième scénario, les consommateurs
pourraient revendre leurs certificats verts à Elia. Ceci représente
un double risque. D'une part, un risque de répercussion sur
les factures, comme c'est déjà le cas en Wallonie. D'autre
part, comme le prix auquel Elia rachète les certificats verts est
inférieur, les consommateurs ayant installé des panneaux solaires
auraient des difficultés à amortir leur investissement.
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1179 Hoe zorgt u ervoor dat de energiefactuur van de Brusselaar niet
stijgt door die situatie?

Op welke manier wilt u de markt van de
groenestroomcertificaten opnieuw in evenwicht brengen? Hoe
zorgt u ervoor dat houders van zonnepanelen hun lening en hun
investering kunnen terugbetalen?

Quels mécanismes prévoyez-vous de mettre en place pour que
les consommateurs d'énergie ne payent pas plus à la suite d'une
augmentation chez les fournisseurs ou chez Elia ?

Quels mécanismes permettront-ils de réguler ce marché des
certificats verts ? Comment assurer à ceux qui installent des
panneaux qu'ils n'auront pas de problèmes pour rembourser leur
prêt et amortir leurs investissements ?

1179 De voorzitter.-  Ik stel voor dat we applaudisseren voor de heer
Bauwens, die zijn eerste vraag hier stelt.

(Levendig applaus)

M. le président.-  Merci M. Bauwens. C'était votre première
question, je propose que l'assemblée vous applaudisse.

(Applaudissements nourris)

1185 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- De
hele Europese Unie moet tegen 2030 een derde van haar
energieverbruik uit hernieuwbare bronnen halen. Dat geldt dus
ook voor Brussel.

Het Brussels Gewest mikt daarvoor vooral op zonnepanelen, die
het ondersteunt met groenestroomcertificaten. Dat mechanisme
berust op quota die de regering de leveranciers oplegt. Ze volgt
daarin steeds het advies van Brugel.

Naar aanleiding van persberichten heeft de regering Brugel
gevraagd om de quota opnieuw te bevestigen. De Brusselaars
kunnen nog steeds hun groenestroomcertificaten kwijt bij andere
bedrijven dan TotalEnergies. Ze hebben daarvoor overigens vijf
jaar de tijd. Niemand heeft dus iets verloren!

De groenestroomcertificaten vertegenwoordigen maximaal 1%
van de energierekeningen in Brussel. De jongste enorme
prijsstijgingen hebben daar dan ook niets mee te maken.

Voorts zien we erop toe dat het energie- en milieubeleid sociaal
rechtvaardig is. Dankzij de energiegemeenschappen draagt
hernieuwbare energie ertoe bij dat de energiekosten afnemen
voor iedereen.

M. Alain Maron, ministre.- L'Union européenne poursuit
l'ambition de couvrir un tiers environ de sa consommation
d'énergie à partir de sources renouvelables d'ici 2030. Cet
objectif vaut pour l'ensemble de l'Union européenne, la Belgique
et Bruxelles y compris.

Parmi les différents modes de production d'énergie renouvelable,
la Région bruxelloise privilégie le photovoltaïque. Le
mécanisme de soutien des certificats verts est régi par un
marché reposant sur des quotas imposés aux fournisseurs par le
gouvernement, qui a toujours suivi les propositions de Bruxelles
Gaz électricité (Brugel) en la matière. Le régulateur bruxellois
de l'énergie analyse le marché et fixe le quota de certificats verts
à exiger des fournisseurs.

À la suite des informations parues dans la presse ces dernières
semaines, il a été demandé à Brugel de confirmer ce quota. Je
tiens à rassurer tout le monde sur le fait qu'il y a toujours moyen
de vendre ses certificats verts. Une entreprise ne les achète plus,
mais toutes les autres le font, et il est également possible de
vendre ses certificats à des fournisseurs agréés qui ne sont pas
actifs sur le marché bruxellois. De plus, le consommateur dispose
d'un délai de cinq ans pour vendre ses certificats verts. Rien n'est
donc perdu pour personne !

L'augmentation dramatique des prix de l'énergie que tout le
monde subit ces derniers temps ne découle en aucune manière
des certificats verts, puisque ceux-ci représentent à peine 1 %
du coût de la facture d'électricité et 0 % de la facture de gaz à
Bruxelles.

Pour le reste, nous sommes attentifs à ce que cette politique
soit aussi sociale. Les panneaux photovoltaïques et l'énergie
renouvelable permettent de diminuer les coûts énergétiques pour
tout le monde, notamment via les mécanismes de communautés
d'énergie. Nous poursuivrons dans cette direction d'une politique
tant environnementale que de justice sociale.

1187 De heer Bruno Bauwens (PTB) (in het Frans).- U stelt dat
de meerkosten voor groene energie niet veel voorstellen, maar
voor vele Brusselaars is hun energierekening gewoonweg veel
te hoog.

M. Bruno Bauwens (PTB).- D'après vous, le montant que les
consommateurs doivent payer pour l'énergie verte est faible.
Cependant, j'ai entendu le contraire lors des manifestations
syndicales de ce matin. Les manifestants clament que leurs
factures sont trop élevées. Le coût de l'énergie verte, que vous
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semblez négliger, représente une somme importante pour de
nombreux ménages.

Le discours selon lequel les augmentations sont faibles est peut-
être valable pour vous ou pour d'autres, mais pas pour la majorité
des Bruxellois.

1187 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- Ik heb alleen
gezegd dat de kosten voor groene energie maximaal 1% van de
elektriciteits- en gasrekeningen vertegenwoordigen.

M. Alain Maron, ministre.- Je n'ai pas parlé d'augmentation. Le
coût de l'énergie verte représente 1 % du montant de la facture
d'électricité et 0 % de celle de gaz.

1187 De heer Bruno Bauwens (PTB) (in het Frans).- Echte sociale
rechtvaardigheid houdt in dat de grote bedrijven moeten
bijdragen. Hun winsten lopen op tot in de miljarden euro's.

(Applaus bij de PTB/PVDA)

M. Bruno Bauwens (PTB).- Selon le PTB, une vraie politique
sociale doit faire contribuer les grandes entreprises. Engie a
enregistré 1 milliard d'euros de surbénéfices. TotalEnergies a
enregistré 14 milliards d'euros de bénéfices. Je ne vous entends
pas en parler.

(Applaudissements sur les bancs du PTB/PVDA)

1187 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- Buitensporige
meeropbrengsten ten gevolge van de energiecrisis zouden
inderdaad op de een of andere manier gerecupereerd moeten
worden.

M. Alain Maron, ministre.- Le cadre de la réponse à une
question d'actualité ne me permet pas de vous donner un cours
sur le marché de l'électricité. En revanche, je suis d'accord avec
vous sur la question des bénéfices indus qui résultent de la crise
énergétique. Les plus-values excédentaires indues doivent être
captées car certains gagnent trop par rapport à la hausse qui pèse
sur tous les ménages.

1197

ACTUALITEITSVRAAG VAN MEVROUW INGRID
PARMENTIER

QUESTION D'ACTUALITÉ DE MME INGRID
PARMENTIER

1197 aan de heer Bernard Clerfayt, minister van de
Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met Werk en
Beroepsopleiding, Digitalisering, Plaatselijke Besturen en
Dierenwelzijn,

à M. Bernard Clerfayt, ministre du gouvernement de la
Région de Bruxelles-Capitale chargé de l'emploi et de la
formation professionnelle, de la transition numérique, des
pouvoirs locaux et du bien-être animal,

1197 betreffende "de maatregelen ter ondersteuning van
dierenasielen die momenteel overbevolkt zijn in het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest".

concernant "les mesures de soutien aux refuges pour
animaux actuellement saturés en Région de Bruxelles-
Capitale".

1199 Mevrouw Ingrid Parmentier (Ecolo) (in het Frans).- Tijdens
de lockdowns is het aantal adopties van dieren sterk toegenomen.
Helaas zijn veel van die dieren achteraf in een asiel beland.

Hoeveel dieren kwamen er in asielen terecht? Sommige asielen
zouden zelfs wachtlijsten voor op te nemen dieren hebben
aangemaakt.

Valt de toestroom van dieren toe te schrijven aan
seizoensschommelingen of spelen er andere factoren? Neemt u
bijzondere maatregelen als de asielen de alarmbel luiden?

Tot slot, we moeten ons voorbereiden op de vakantieperiode
wanneer er, helaas, traditioneel veel dieren worden
achtergelaten.

Mme Ingrid Parmentier (Ecolo).- Lors de la période de
confinement, le nombre d'adoptions d'animaux a augmenté.
Malheureusement, après le confinement, les refuges ont connu
un afflux d'animaux abandonnés. Dans un article paru cette
semaine, plusieurs refuges déclaraient être débordés.

Disposez-vous d'une évaluation précise des entrées d'animaux
dans les refuges ? Faute de places, certains d'entre eux disent
avoir même ouvert des listes d'attente pour les personnes
souhaitant leur confier un animal.

Dans l'affirmative, ce suivi est-il établi annuellement ou est-il
actualisé en permanence ?

L'afflux actuel d'animaux abandonnés est-il le fruit d'une simple
variation saisonnière liée au printemps et à l'arrivée des nichées
ou cette augmentation est-elle due à d'autres facteurs ?
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Prenez-vous des mesures particulières lorsque vous recevez de
tels appels au secours ? En effet, une augmentation du nombre
d'animaux recueillis va de pair avec une augmentation des frais
(vaccins, nourriture, engagement de personnel supplémentaire).
Disposez-vous des moyens pour aider les refuges dans cette
période de crise ?

Enfin, il s'agit d'anticiper les vacances d'été puisque,
malheureusement, cette période est notoirement propice aux
abandons. Cette année, nous croisons les doigts pour un retour
à la normale, sans contraintes strictes pour voyager à l'étranger.
Cela risque cependant d'avoir un effet sur le nombre d'animaux
arrivant dans les refuges.

1201 De heer Bernard Clerfayt, minister (in het Frans).- Leefmilieu
Brussel en mijn kabinet onderhouden geregeld contact met
dierenasielen, onder andere over de sterilisatie van katten of het
probleemgedrag van bepaalde honden.

Ik ontvang geen actuele overzichten van de bezetting van de
asielen, wat niet betekent dat er geen problemen zijn. De
informatie bereikt me pas na een jaar tot anderhalf jaar. Het
aantal opgevangen dieren schommelt met een piek tijdens de
zomervakantie. We zullen nog voor de vakantie een campagne
daarover opzetten.

Onze regering heeft als eerste middelen toegekend aan asielen.
Via een projectoproep kunnen ze jaarlijks tot 7.000 euro krijgen.
Ik hoop dat we daarmee deels tegemoetkomen aan de asielen met
problemen.

M. Bernard Clerfayt, ministre.- J'ai également pris
connaissance de cet article dans Bruzz. Mon administration,
Bruxelles Environnement, et mon cabinet sont régulièrement en
contact avec les refuges et échangent fréquemment sur une série
de thématiques, dont la nécessité d'améliorer la stérilisation des
chats ou encore les comportements problématiques de certains
chiens qui amènent les gens à les abandonner dans les refuges.
Ces sujets sont couverts par le label "Commune amie des
animaux", dans le cadre duquel les communes reçoivent des
subsides en vue d'octroyer des primes, notamment pour la
stérilisation des chats ou la première visite chez le vétérinaire
d'un animal adopté.

Je ne dispose pas de statistiques régulières sur l'état de saturation
de l'ensemble des refuges, ce qui n'empêche pas qu'il y ait
des problèmes dans certains refuges comme l'indiquent les
témoignages rapportés. Nous recevons ces informations avec du
retard, au bout d'un an, voire un an et demi. Nous pourrions
organiser un système de collecte plus systématique de ces
informations. Nous constatons aussi des variations sur l'année,
avec des pics d'abandons notamment en été. C'est pourquoi nous
prévoyons une campagne de communication avant l'été.

Enfin, ce gouvernement est le premier qui a octroyé des moyens
budgétaires aux refuges. Un appel à projets permet aux refuges
d'obtenir jusqu'à 7.000 euros par an pour l'ensemble de leurs
activités. J'espère dès lors que les refuges qui connaissent des
difficultés profiteront de ces moyens dégagés par la Région.

1203 Mevrouw Ingrid Parmentier (Ecolo) (in het Frans).- Ik vroeg
vooral naar een noodsubsidie in geval van een onverwachte
toestroom van dieren. Als de asielen al vol zitten in april, moeten
we anticiperen op de massa dieren die in de zomer worden
afgestaan.

Ik ben het met u eens dat sterilisatie noodzakelijk is. Intussen
maken slechts enkele gemeenten werk van bewustmaking en
informatie voor adoptie van honden, terwijl die vaak worden
afgestaan, omdat baasjes geen weet hadden van de noden van
bepaalde rassen.

Mme Ingrid Parmentier (Ecolo).- Ma question portait plutôt
sur un "subside d'urgence" en cas d'afflux imprévu. Je m'inquiète
de la situation des refuges : s'ils sont déjà saturés au mois d'avril,
il faut anticiper la vague d'abandons de l'été.

Je vous rejoins sur la nécessité des stérilisations. L'article
relève également que les abandons sont souvent liés à une
méconnaissance des besoins particuliers des différentes races de
chiens, quand il ne s'agit pas d'un "zinneke", évidemment.

Hormis dans certaines communes, ce travail de sensibilisation
et d'information avant adoption n'est pas fait. Cela permettrait
pourtant d'éviter des abandons douloureux pour l'animal, et
parfois même pour le maître.
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1205

ACTUALITEITSVRAAG VAN MEVROUW GLADYS
KAZADI

QUESTION D'ACTUALITÉ DE MME GLADYS KAZADI

1205 aan de heer Alain Maron, minister van de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering, belast met Klimaattransitie,
Leefmilieu, Energie en Participatieve Democratie,

à M. Alain Maron, ministre du gouvernement de la Région
de Bruxelles-Capitale chargé de la transition climatique,
de l'environnement, de l'énergie et de la démocratie
participative,

1205 betreffende "het eventuele Brusselse statiegeld op blikjes en
plastic flesjes in het licht van een recente aankondiging van
de Waalse regering".

concernant "l'éventuelle consigne bruxelloise sur les canettes
et les bouteilles en plastique à la lumière d'une récente
annonce du gouvernement wallon".

1207 Mevrouw Gladys Kazadi (Les Engagés) (in het Frans).-
Terwijl Waals minister Tellier een studie over statiegeld
aankondigde en de Europese richtlijnen en het Brussels
regeerakkoord statiegeld aanmoedigen, zijn de sorteerresultaten
in Brussel ondermaats. Waar wacht u op om in actie te schieten?

Voert u overleg met de andere gewesten over statiegeld? De
Waalse minister nodigde het Brussels Gewest uit om deel te
nemen aan de stuurgroep van de studie. Welke rol zult u in dat
proces spelen?

Zult u de invoering van statiegeld voor het einde van deze
regeerperiode aanmoedigen?

Hoe verklaart u dat de Brusselaars hun afval nog steeds slecht
sorteren? Kan dat probleem niet deels met statiegeld worden
opgelost?

Mme Gladys Kazadi (Les Engagés).- "Les Bruxellois
respectent de moins en moins les règles relatives à la collecte des
déchets" : c'est le titre d'un article de presse paru cette semaine.
Par ailleurs, votre homologue wallonne, la ministre Céline
Tellier, a annoncé le lancement d'une étude sur la consigne et il
semblerait que le comité interrégional de l'emballage ait abordé
la même question.

La Wallonie avance, les directives européennes encouragent
la consigne, la déclaration de politique générale l'annonce, les
résultats montrent des lacunes évidentes au niveau du tri des
déchets. Une question s'impose donc, et je vous la pose depuis un
certain temps : qu'attendez-vous pour faire avancer ce dossier ?

Je voudrais en outre savoir quels contacts ont été pris avec
les autres Régions concernant les projets dans le cadre de
la consigne. Mme Tellier a annoncé en séance plénière du
Parlement wallon qu'elle a invité la Région bruxelloise à
participer au comité de pilotage de l'étude wallonne sur
la consigne. Qu'en est-il ? Quel rôle jouerez-vous dans ce
processus ?

Le gouvernement bruxellois va-t-il encourager l'instauration
d'une consigne avant la fin de cette législature ?

Par ailleurs, comment expliquez-vous que les Bruxellois restent
de mauvais élèves en matière de tri des déchets malgré les efforts
du gouvernement régional ? Ne serait-ce pas dû, en partie, à un
problème structurel qui pourrait être réglé grâce à la consigne ?

1209 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- Iedereen is
het erover eens dat meer afval moet worden gesorteerd, dat
de hoeveelheid afval aan de bron moet worden verminderd en
dat de openbare netheid moet worden verbeterd. Het Waals
Gewest heeft daarom beslist een open studie over statiegeld te
laten uitvoeren. Het Brussels Gewest is vertegenwoordigd in de
stuurgroep.

Persoonlijk heb ik geen vooropgezette ideeën over statiegeld.
Ervaringen in het buitenland hebben zowel positieve als
negatieve resultaten opgeleverd. Als iedereen die weg wil
volgen, zowel in Wallonië als in Brussel, zal ik daar niet tegen
zijn, maar laten we niet vooruitlopen op de uitkomst van de
studie. Bovendien is het beginsel van het statiegeld niet in het
Brussels regeerakkoord opgenomen.

M. Alain Maron, ministre.- La consigne est-elle une vraie ou
une fausse bonne idée ? Tel est le véritable enjeu du débat. Tout
le monde s'accorde à reconnaître qu'il faut augmenter le volume
de déchets triés et diminuer leur nombre à la source. Nous devons
garder cet objectif à l'esprit de même que celui visant à améliorer
la propreté publique dans les rues et parcs bruxellois.

La Région wallonne a donc décidé de commander une étude
ouverte. La Région de Bruxelles-Capitale est représentée dans
son comité de pilotage et mon cabinet a pris langue avec
celui de mon homologue wallonne, Mme Tellier, à propos de
l'implication bruxelloise.

Reste à découvrir les résultats de l'étude sur le plan de la
propreté publique, de la gestion des déchets, de l'économie, de
la praticabilité, des effets sur les ménages, etc. Personnellement,
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Ondertussen blijft Net Brussel de Brusselaars wijzen op het
belang van een goede afvalsortering. De afvalsortering zal
overigens nog worden versterkt, aangezien het sorteren van
keukenafval nog voor het einde van de regeerperiode verplicht
wordt.

je n'ai aucune idée préconçue en la matière ni prévention contre
la consigne. J'attends les résultats de l'étude et constate qu'à
l'étranger, des expériences donnent des résultats tantôt positifs,
tantôt négatifs.

Il faut donc se montrer prudent. Le cas échéant, si tous les feux
passaient au vert et que l'ensemble des acteurs souhaitaient suivre
cette voie, en Wallonie comme à Bruxelles, je ne m'y opposerais
pas. Mais ne préjugeons pas du résultat de cette étude. Du reste,
le principe de la consigne ne figure pas dans l'accord de majorité
bruxellois, raison de plus pour attendre les résultats.

En attendant -  et l'article de presse y fait écho -, Bruxelles
Propreté continue à sensibiliser les Bruxellois afin qu'ils
comprennent bien l'intérêt du tri. Ce mouvement sera amplifié
dans les prochains mois puisque le tri organique deviendra
obligatoire avant la fin de cette législature.

1213 Mevrouw Gladys Kazadi (Les Engagés) (in het Frans).- In het
regeerakkoord staat dat "de regering een systeem van statiegeld
voor blikjes en plastic flessen zal invoeren". De regering houdt
dus haar woord niet. Bovendien neemt niet de Brusselse, maar de
Waalse regering het initiatief. Ik hoop dat Brussel wel proactief
zal optreden in de stuurgroep.

Mme Gladys Kazadi (Les Engagés).- Je voudrais revenir sur
votre déclaration de politique générale, dans laquelle il est
précisé que "le gouvernement prendra l'initiative en vue de
l'instauration d'un système de consignes pour les canettes et
bouteilles en plastique".

Premièrement, nous pouvons constater que ce n'est pas le
gouvernement bruxellois qui a pris l'initiative, mais bien le
gouvernement wallon. Nous sommes donc face à une promesse
non tenue de la part de votre gouvernement. Deuxièmement, je
voudrais vraiment m'assurer qu'au sein de ce comité de pilotage,
nous ne soyons pas de simples invités autour de la table, et que
Bruxelles se montre proactive dans le processus qui sera engagé.
Pouvez-vous, dès lors, me confirmer, qu'il ne s'agit pas d'une
simple invitation de la Wallonie, mais que vous ferez preuve de
proactivité ?

1215

ACTUALITEITSVRAAG VAN MEVROUW ISABELLE
PAUTHIER

QUESTION D'ACTUALITÉ DE MME ISABELLE
PAUTHIER

1215 aan mevrouw Elke Van den Brandt, minister van de
Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met Mobiliteit,
Openbare Werken en Verkeersveiligheid,

à Mme Elke Van den Brandt, ministre du gouvernement de
la Région de Bruxelles-Capitale chargée de la mobilité, des
travaux publics et de la sécurité routière,

1215 en aan de heer Sven Gatz, minister van de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering, belast met Financiën, Begroting,
Openbaar Ambt, de Promotie van Meertaligheid en van het
Imago van Brussel,

et à M. Sven Gatz, ministre du gouvernement de la Région
de Bruxelles-Capitale chargé des finances, du budget, de la
fonction publique, de la promotion du multilinguisme et de
l'image de Bruxelles,

1215 betreffende "het recente advies van de Gewestelijke
Mobiliteitscommissie over de financiering van het metro
Noord-project".

concernant "le récent avis de la Commission régionale de la
mobilité sur le financement du projet de métro Nord".

1217 Mevrouw Isabelle Pauthier (Ecolo) (in het Frans).- Het
budget voor de noordelijke metrolijn werd oorspronkelijk op
2,3 miljard euro geraamd, maar is ondertussen al met 600
 miljoen euro gestegen. Bovendien is de financiering na 2025
niet gegarandeerd.

Mme Isabelle Pauthier (Ecolo).- M. le ministre, c'est une
question à 2,3 milliards d'euros, avec déjà, malheureusement
pour vous, un dérapage budgétaire de l'ordre de 600 millions. Le
budget du projet d'extension du métro a en effet déjà augmenté de
27 % et la pérennité du financement, comme vous l'avez déclaré
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Op 19 april hebben verschillende academici aan de regering
gevraagd om af te zien van het tweede deel van de metro Noord.

Welke stappen hebt u ondernomen om de begroting voor dat
project rond te krijgen?

Hebt u met federaal minister Lalieux contact gehad over een
uitbreiding van de Belirismiddelen?

Wat zijn de voorwaarden voor een eventuele lening van de
Europese Investeringsbank?

Hoe antwoordt de regering op de opmerking van het Rekenhof
dat de gewestelijke schuldenlast uit de hand dreigt te lopen?

(Applaus bij Ecolo)

dans La Libre Belgique le 12 mars, n'est pas garantie au-delà de
2025.

Mardi 19 avril, plusieurs personnalités du monde académique se
sont mobilisées dans la presse pour demander au gouvernement
bruxellois de changer de cap et de renoncer au deuxième tronçon
du métro Nord. Selon eux, le ratio coûts-bénéfices du projet n'est
pas garanti.

M. le ministre, depuis la prise de conscience de ce dérapage
budgétaire, quelles démarches avez-vous entreprises afin de
boucler le budget de ce projet ?

Avez-vous eu des contacts avec la ministre fédérale chargée de
Beliris, Mme Lalieux, à propos de l'élargissement de l'enveloppe
de Beliris ? Vous aviez en effet proposé de consacrer les 125
millions d'euros annuels de la dotation à ce projet.

Quels sont les critères d'obtention d'un éventuel prêt de la Banque
européenne d'investissement ?

Quelle est la position du gouvernement bruxellois quant
aux remarques de la Cour des comptes relatives au risque
d'emballement de la dette régionale ?

(Applaudissements sur les bancs d'Ecolo)

1221 De heer Sven Gatz, minister (in het Frans).- Het belangrijkste
financiële instrument blijft de meerjarenbegroting van het
gewest. Voor de jaren 2022, 2023, 2024 en 2025 is alles gepland
en gefinancierd. De investeringspiek voor de metro zal evenwel
in 2026 en 2027 liggen.

Vanaf 2025 moeten we een oplossing zoeken voor de strategische
investeringen. Het gaat daarbij niet alleen om de investeringen
in de metro, maar ook om de andere investeringen die vandaag
buiten de begroting worden gehouden.

Wij zullen ook de directe investeringen in de nieuwe metrolijn, de
bestaande metrolijnen en de andere vervoersmodi op een rijtje
moeten zetten.

M. Sven Gatz, ministre.- L'instrument financier principal reste
le budget pluriannuel de la Région et le plan pluriannuel
d'investissement de la STIB qui y est intégré. Bien entendu,
le budget pluriannuel court sur la présente législature et nous
le prolongeons d'une année à chaque exercice. Il incombera
cependant au nouveau gouvernement de prendre ses propres
décisions politiques.

Pour les années 2022, 2023, 2024 et 2025, tout est planifié et
financé. Le pic des investissements dans le métro se présentera
surtout en 2026 et 2027.

J'en viens à vos questions sur Beliris et la Banque européenne
d'investissement. Nous devrons débattre des investissements
stratégiques à partir de 2025. Il s'agit non seulement des
investissements dans le métro, mais aussi de l'enveloppe de 500
millions d'euros complémentaire au budget existant.

Nous ferons également le tri entre les investissements injectés
directement dans la ligne de métro 3 et les autres investissements
dans la mobilité, qu'il s'agisse du métro ou des autres modes de
déplacement pour lesquels a opté le gouvernement.

1223 Ik sta voortdurend in contact met federaal minister Lalieux.
De Brusselse regering zal Beliris waarschijnlijk om meer
investeringen vragen, maar it takes two to tango. Ook zal moeten
worden bepaald of er vanaf 2025 meer geld van de dotatie aan
de metro kan worden toegewezen.

We hopen in het najaar van 2022 een lening van de Europese
Investeringsbank te krijgen. Het gaat om een typelening voor

Quant à Beliris, je suis en permanence en contact avec ma
collègue Mme Lalieux. Beliris pourra certainement aider à
boucler le financement. Le gouvernement bruxellois demandera
probablement davantage d'investissements à Beliris, mais une
négociation implique deux parties ; "It takes two to tango !"

Il faudra également déterminer à partir de 2025 si une plus grande
partie de l’enveloppe totale pourrait être attribuée au métro.
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grote investeringen die gunstig zijn voor het klimaat en de
economische groei.

Voor de opmerkingen van het Rekenhof verwijs ik naar de nota
van het Agentschap van de Schuld. De schuld is houdbaar.
Natuurlijk moeten we vanaf 2024-2025 beslissingen nemen,
maar ik heb u onze methodologie uitgelegd. De regering is vast
van plan om het metroproject voort te zetten.

Actuellement, il s'agit de 50 millions d'euros sur la tranche totale
de 125 millions.

La Banque européenne d'investissement devrait nous accorder le
prêt à l'automne 2022. Nous collaborons étroitement avec Mme
Van den Brandt à ce propos. Ce type de prêts est accordé à des
grands investissements qui sont bénéfiques pour le climat et pour
la croissance économique.

Quant à la Cour des comptes, je vous renvoie à la note de
l'Agence régionale de la dette, qui est très claire à cet égard.
La dette est soutenable. Nous devrons bien entendu prendre
des décisions à partir de 2024-2025 et je vous ai donné la
méthodologie à ce sujet.

Le gouvernement a bel et bien l'intention de poursuivre ce projet
très important pour la Région, et ce avec ambition, réalisme,
créativité, et surtout, persévérance.

1225 Mevrouw Isabelle Pauthier (Ecolo) (in het Frans).- Ik betreur
dat u de financiering naar de volgende regering doorschuift.
Het metroproject dreigt een hypotheek te leggen op het
bovengrondse mobiliteitsbeleid.

Bovendien weegt het toenemend aantal leningen op de
gewestschuld. Volgens de Universiteit van Namen zal onze
schuld 15 miljard euro bedragen in 2026. Dat is drie keer de
jaarlijkse inkomsten van het gewest. We moeten eerst zelf orde
op zaken stellen, als we geloofwaardig willen overkomen bij
institutionele onderhandelingen.

Mme Isabelle Pauthier (Ecolo).- Je déplore qu'in fine, le
gouvernement renvoie à son successeur la patate chaude du
financement de ce projet ! Le choix en faveur du métro risque
d'hypothéquer les autres politiques de mobilité, en particulier
en surface. On enterre l'argent de Beliris, qui vise pourtant à
améliorer la qualité de vie.

La multiplication des emprunts fait peser un risque sur la dette
régionale. Vous l'avez vous-même dit à la presse à la mi-mars.
Or, l'université de Namur annonce une dette de 15 milliards
d'euros en 2026, soit trois fois le revenu annuel de la Région. Je
partage votre analyse : pour rendre notre position crédible dans le
cadre de la réforme de l'État, il faudra aussi mettre de l'ordre chez
nous. Sinon, cela ne se terminera pas bien. Je ne voudrais pas que
la Région arrive déforcée aux négociations institutionnelles.

1227

ACTUALITEITSVRAAG VAN MEVROUW CIELTJE
VAN ACHTER

QUESTION D'ACTUALITÉ DE MME CIELTJE VAN
ACHTER

1227 aan de heer Rudi Vervoort, minister-president van de
Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met Territoriale
Ontwikkeling en Stadsvernieuwing, Toerisme, de Promotie
van het Imago van Brussel en Biculturele Zaken van
Gewestelijk Belang,

à M. Rudi Vervoort, ministre-président du gouvernement de
la Région de Bruxelles-Capitale chargé du développement
territorial et de la rénovation urbaine, du tourisme, de la
promotion de l'image de Bruxelles et du biculturel d'intérêt
régional,

1227 betreffende "de gedeeltelijke schorsing door het
Grondwettelijk Hof van de afwijkende overgangsregeling
inzake de diensten voor het verhuren van voertuigen met
chauffeur".

concernant "la suspension partielle par la Cour
constitutionnelle du régime dérogatoire transitoire relatif
aux services de location de voitures avec chauffeur".

1229 TOEGEVOEGDE ACTUALITEITSVRAAG VAN DE
HEER EMMANUEL DE BOCK,

QUESTION D'ACTUALITÉ JOINTE DE M. EMMANUEL
DE BOCK,

1229 betreffende "de overwogen maatregelen naar aanleiding van
het recente arrest van het Grondwettelijk Hof over diensten
voor het verhuren van voertuigen met chauffeur".

concernant "les mesures envisagées à la suite du récent
arrêt de la Cour constitutionnelle en matière de services de
location de voitures avec chauffeur".

1229 TOEGEVOEGDE ACTUALITEITSVRAAG VAN DE
HEER DAVID WEYTSMAN,

QUESTION D'ACTUALITÉ JOINTE DE M. DAVID
WEYTSMAN,



PLENAIRE VERGADERING
2022.04.22

n° 30 - nr. 30
SÉANCE PLÉNIÈRE 17

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK PARLEMENT – INTEGRAAL VERSLAG
PARLEMENT DE LA RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE – COMPTE RENDU INTÉGRAL

1229 betreffende "de uitvoering van het recente arrest van het
Grondwettelijk Hof over diensten voor het verhuren van
voertuigen met chauffeur".

concernant "la mise en œuvre du récent arrêt de la Cour
constitutionnelle en matière de services de location de
voitures avec chauffeur".

1233 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- Het Grondwettelijk
Hof riep u tot de orde wegens ongeoorloofde discriminatie,
meer bepaald van chauffeurs die willen werken en een
vergunningsaanvraag indienden om te mogen werken voor een
platform zoals Uber of Heetch en van wie de dossiers al geruime
tijd bij u liggen. Begin februari zei u mij dat het om 143
vergunningsaanvragen gaat. Die chauffeurs, die gewoon hun
beroep willen uitoefenen, wachten nog steeds op uw reactie.

De Raad van State had al gezegd dat wat de regering in haar
noodordonnantie had opgenomen, mogelijk als discriminerend
kon worden beschouwd. Het Grondwettelijk Hof heeft dat nu
bevestigd.

Wat bent u van plan met die chauffeurs? Stopt u met
discrimineren en keurt u hun vergunningsaanvraag goed, zodat
ze aan de slag kunnen?

Over hoeveel gevallen gaat het precies?

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).-
Confirmant une mise en garde du Conseil d'État à propos
de votre ordonnance transitoire, la Cour constitutionnelle
vous a rappelé à l'ordre pour discrimination à l'encontre des
chauffeurs qui ont demandé un permis pour travailler sur des
plateformes telles qu'Uber. Ces conducteurs attendent toujours
votre réponse.

Entendez-vous mettre un terme à ces discriminations et leur
délivrer un permis ?

Combien de chauffeurs sont concernés ?

1235 De heer Emmanuel De Bock (DéFI) (in het Frans).- Na
een arrest van het Brussels hof van beroep van 23 november
2021 besliste Uber om het UberX-platform ontoegankelijk te
maken voor verhuurdiensten van voertuigen met bestuurder. Het
Brussels Parlement nam vervolgens een overgangsregeling aan.

Een van de discussiepunten betrof de termijn van 15 januari
2021. De heer Loewenstein preciseerde dat de Raad van State
niet had gezegd dat de procedure onwettig was, maar dat de
datum van 15 januari beter moest worden gemotiveerd.

M. Emmanuel De Bock (DéFI).- À la suite d'un arrêt que la
cour d'appel de Bruxelles avait émis le 23 novembre 2021, Uber
avait décidé de rendre sa plateforme UberX inaccessible aux
titulaires d'une autorisation bruxelloise de location de voitures
avec chauffeur (LVC). Le Parlement bruxellois avait alors
adopté une ordonnance transitoire dans l'urgence. La date butoir
du 15 janvier 2021 avait fait l'objet d'une partie de nos débats et
M. Loewenstein avait spécifié que cette ordonnance imparfaite
était le fruit d'un compromis. Le Conseil d'État n'avait pas
spécifié que le procédé était illégal, mais qu'il fallait mieux
justifier la date du 15 janvier.

1245 De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het Frans).-
De Raad van State had ons geadviseerd de vroegste datum te
nemen. Elke andere datum moest worden verantwoord, maar
het Grondwettelijk Hof zou sowieso een schorsing hebben
uitgesproken.

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Vous avez raison. Le
Conseil d'État avait conseillé de prendre la date la plus proche.
Si nous prenions la plus lointaine, il fallait le justifier. Quoi
qu'il en soit, nous aurions pris la plus proche, mais en toute
logique, la Cour constitutionnelle aurait de toute façon décidé
d'une suspension.

1245 De heer Emmanuel De Bock (DéFI) (in het Frans).- Heeft
het arrest van het Grondwettelijk Hof gevolgen voor de in
behandeling zijnde vergunningen? Hoeveel zijn het er?

Kan die collectieve fout worden rechtgezet of zullen op zijn minst
de termijnen worden verkort, zodat de vergunningen snel kunnen
worden afgegeven?

(Applaus bij DéFI)

M. Emmanuel De Bock (DéFI).- Avez-vous pris connaissance
de cet arrêt de la Cour constitutionnelle ? Aura-t-il une incidence
sur les autorisations LVC en attente ? Combien y en a-t-il ?

Il me paraît important de réparer l'erreur collective. Nous
pouvons en réalité nous réjouir que la Cour constitutionnelle
nous ait donné tort - je le dis en tant que législateur. C'est utile de
le reconnaître, pour ceux qui en ont été victimes et ont fait valoir
leurs droits devant la Cour constitutionnelle. Cette erreur pourra-
t-elle être réparée, ou du moins les délais seront-ils raccourcis de
sorte que l'autorisation soit très vite accordée ?

(Applaudissements sur les bancs de DéFI)
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1253 (Samenspraak) (Colloques)

1253 De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- De
Brusselaars wachten al zeven jaar op de hervorming van het
betaald personenvervoer. Ik heb in het parlement altijd een
heel liberaal, maar eenvoudig standpunt verdedigd: dezelfde
rechten en plichten voor iedereen, waarbij de hele sector wordt
ondersteund om een echte pijler van het mobiliteitsbeleid te
worden naast de MIVB. De PS daarentegen, gesteund door
Ecolo, heeft altijd een protectionistisch standpunt ingenomen.

(Samenspraak)

Dat protectionisme werd op de spits gedreven tijdens de
bespreking van de ordonnantie. Eerst hebt u geprobeerd om alle
zelfstandigen in bijberoep uit te sluiten door hun de volslagen
krankzinnige verplichting op te leggen meer dan twintig uur te
werken. Vervolgens hebt u alle zelfstandigen met een Waalse of
Vlaamse licentie uitgesloten. Tot slot hebt u de deadline van 15
 januari opgelegd om aan de nieuwe eisen te voldoen, wat te kort
was, waardoor u opnieuw een groot deel van de sector uitsloot.

Sommigen van hen gingen failliet, maar hadden de moed om in
beroep te gaan. Het Grondwettelijk Hof heeft hen in het gelijk
gesteld door de bepaling op te schorten.

Bent u van plan om die chauffeurs zo snel mogelijk een licentie
te geven? Kunnen wij ook alle chauffeurs die het niet hebben
aangedurfd om een licentie aan te vragen, aanmoedigen om dat
alsnog te doen? Komt er een compensatieregeling?

(Applaus)

M. David Weytsman (MR).- Je voudrais revenir très
brièvement sur l'historique. Nous en sommes là, car cela fait sept
ans que les Bruxellois attendent la réforme du transport rémunéré
de personnes. Je pense tout d'abord aux taximen, mais aussi aux
chauffeurs LVC et aux clients, évidemment.

Depuis que je siège dans cet hémicycle, je défends un point
de vue certes libéral, mais assez simple : mêmes droits, mêmes
obligations pour tout le monde, avec l'obsession de soutenir
l'intégralité du secteur, de le renforcer, de lui donner un coup
de pouce et de s'assurer qu'il devienne un véritable pilier de la
mobilité, aux côtés de la STIB. Reconnaissez que le PS, appuyé
par Ecolo, a toujours défendu la logique d'un clan, celui du
protectionnisme.

(Colloques)

D'ailleurs, ce protectionnisme a été poussé à son paroxysme
lorsqu'on a commencé à discuter de cette ordonnance. La
discrimination ne concernait pas uniquement la question du 15
 janvier car, souvenez-vous, vous avez d'abord essayé d'exclure
tous les indépendants à titre complémentaire en leur imposant
l'obligation complètement insensée de travailler plus de vingt
heures. Ensuite, contre l'avis et l'interprétation d'une grande
partie des parlementaires, qu'ils soient de l'opposition ou de la
majorité, vous avez décidé d'exclure 1.000 indépendants, soit
tous ceux qui sont titulaires de licences wallonnes ou flamandes
et non bruxelloises. Et c'est particulièrement intéressant car, dans
le texte même, vous vous étiez arrangé pour fixer la date du 15
 janvier, de telle sorte que celles et ceux qui auraient quand même
souhaité se conformer aux nouvelles exigences n'étaient pas en
mesure de le faire. La boucle était bouclée et vous arriviez ce
faisant à exclure une grande partie du secteur.

Ils étaient démotivés, certes. Une partie d'entre eux ont fait
faillite - ce qui est probablement ce que vous souhaitiez -
mais ils ont eu le courage d'introduire un recours. La
Cour constitutionnelle leur a effectivement donné raison, en
suspendant cette disposition.

J'ai deux questions qui vont bien plus loin que celles posées
par mes collègues. Comptez-vous attribuer une licence le
plus rapidement possible à ces chauffeurs ? Peut-on également
encourager tous les chauffeurs qui ont attendu et qui n'ont pas
osé introduire une demande de licence, à le faire ? Il s'agit
de chauffeurs indépendants qui ont été discriminés et lésés.
Allez-vous prévoir un mécanisme de compensation, ce qui me
semblerait logique ?

(Applaudissements)

1257 De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het Frans).-
Gisteren maakte het Grondwettelijk Hof de schorsing bekend van
de woorden "die op basis van een tot de administratie gerichte

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- J'ai pris connaissance
de la décision rendue hier par la Cour constitutionnelle. Celle-
ci suspend, dans l'article 34bis, 1°, de l'ordonnance du 27 avril
1995, tel qu'inséré par l'article 2 de l'ordonnance du 10 décembre
2021, les mots "délivrée sur la base d'une demande adressée à
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aanvraag op uiterlijk 15 januari 2021 is afgegeven" in artikel
34bis van de ordonnantie.

Dat betekent dat de ordonnantie van toepassing is op alle
houders van een Brusselse toestemming voor verhuurdiensten
van voertuigen met bestuurder, ongeacht de datum van de
afgifte daarvan. De overgangsmaatregel waarin de ordonnantie
voorziet, blijft van toepassing.

l'administration au plus tard le 15 janvier 2021". Comme je l'ai
dit, je pense que la décision aurait été identique si cette date avait
été en novembre.

Cela signifie que l'ordonnance profitera à tous les titulaires d'une
autorisation bruxelloise de location de voitures avec chauffeur
(LVC), quelle que soit la date de délivrance de leur autorisation.
Ils devront évidemment satisfaire aux conditions d'accès et
d'exploitation de l'ordonnance du 27 avril 1995, qui demeure et
s'applique à tout le monde. Le régime dérogatoire transitoire mis
en place par cette ordonnance n'est pas suspendu pour le surplus
et reste donc intégralement applicable, la Cour n'ayant suspendu
qu'un morceau de phrase dans l'article 34bis, que l'ordonnance a
inséré dans l'ordonnance du 27 avril 1995.

1259 (verder in het Nederlands)

Dankzij dat arrest kunnen houders van vergunningen die na 15
 januari 2021 zijn verleend dus verhuurdiensten van voertuigen
met bestuurder aanbieden.

Om als chauffeur te kunnen werken, moeten zij over het vereiste
bekwaamheidsattest beschikken.

(poursuivant en néerlandais)

Cet arrêt permet aux détenteurs d'un permis délivré après le 15
 janvier 2021 d'offrir des services de LVC.

Pour travailler comme chauffeur, ils doivent disposer d'un
certificat d'aptitude.

1261 (verder in het Frans)

Het arrest heeft betrekking op 140 ingediende dossiers.

(poursuivant en français)

Pour rappel, cette décision concerne les dossiers qui ont été
introduits, et qui sont au nombre de 140, les autres autorisations
ayant été délivrées entre-temps.

1263 (verder in het Nederlands)

Ik heb mijn administratie gevraagd het arrest en de gevolgen
ervan te analyseren en vervolgens snel een beslissing te nemen.
De schorsing wordt echter van kracht op de dag van de publicatie
van het arrest in het Belgisch Staatsblad.

(poursuivant en néerlandais)

J'ai chargé mon administration d'analyser les conséquences
de l'arrêt et de prendre vite une décision. La suspension est
d'application depuis le jour de la publication de l'arrêt au
Moniteur belge.

1265 (verder in het Frans)

Bijgevolg is er geen sprake van een schadevergoeding voor de
kandidaat-uitbaters.

Ten slotte heeft de Raad van State betrekkelijk weinig
opmerkingen geformuleerd op het ontwerp van de definitieve
ordonnantie. We zullen het normaal gezien in de loop van
de komende weken, zoals gepland, aan het parlement kunnen
voorleggen.

(Applaus bij de PS)

(poursuivant en français)

Aucune indemnisation ne peut donc être octroyée aux candidats
exploitants.

Enfin, concernant l'évolution du dossier, la section de législation
du Conseil d'État a émis relativement peu de remarques sur le
projet d'ordonnance. Les grands principes sont dès lors validés et
le projet devrait pouvoir vous être soumis pour approbation dans
les prochaines semaines. Le calendrier annoncé lors du vote de
l'ordonnance transitoire est donc respecté et le dossier avance de
manière positive.

S'agissant des 140 dossiers, nous verrons comment nous
mettrons les mesures en œuvre. Nous vivons dans un État de
droit, nous appliquerons donc les conséquences de l'arrêt de la
Cour constitutionnelle.

(Applaudissements sur les bancs du PS)
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1269 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- De Raad van State
stelde wel degelijk duidelijk dat de noodordonnantie mogelijk
discriminerend is. De N-VA heeft u daar al meermaals op attent
gemaakt. U argumenteerde telkens dat wie voor 15 januari 2021
een dossier heeft ingediend te goeder trouw is en dat al wie dat
later deed, te kwader trouw is. Die redenering houdt echter geen
steek.

Nu zegt u dat u zult laten analyseren wat de gevolgen
zijn. Ik hoop dat u dat grondig zult doen en vooral dat u
eindelijk in actie komt. Het Grondwettelijk Hof stelt immers
dat u vergunningsdossiers laat aanslepen zonder die vertraging
behoorlijk te motiveren en dat die werkwijze in feite neerkomt op
ongeoorloofde discriminatie. Bijgevolg denk ik dat het gewest
het risico loopt dat er nog meer claims zullen volgen als
u die stapel nog verder laat groeien. Ik roep u op om uw
verantwoordelijkheid te nemen, de dossiers goed te keuren zoals
ze door de administratie geleverd werden en de vergunningen te
verstrekken.

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- Le Conseil
d'État comme la N-VA ont souligné que l'ordonnance transitoire
pouvait être discriminatoire. Il aurait été léger que vous
continuiez à prétendre que ceux qui ont soumis un dossier après
le 15 janvier 2021 sont de mauvaise foi.

J'espère que l'analyse prévue des conséquences de l'arrêt
sera sérieuse et, surtout, que vous passerez enfin à l'action.
N'oublions pas que le retard non motivé des dossiers est
assimilé à de la discrimination par la Cour constitutionnelle.
Prenez vos responsabilités : approuvez les dossiers fournis par
l'administration et délivrez les autorisations !

1271 De heer Emmanuel De Bock (DéFI) (in het Frans).- Het
verheugt mij dat nog slechts 140 chauffeurs op een vergunning
wachten. Hopelijk kunnen zij snel aan het werk.

M. Emmanuel De Bock (DéFI).- Je me réjouis d'apprendre qu'il
n'y a plus que 140 dossiers en attente. J'espère que leur analyse
permettra au plus grand nombre de chauffeurs, pour autant que
ceux-ci rencontrent les conditions, d'exercer leur activité encore
plus rapidement que ne sera adopté votre projet.

Je me félicite de l'esprit de concorde qui semble régner entre le
parlement et le gouvernement bruxellois.

1273 De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- Met dat
mechanisme wordt de helft van de zelfstandigen uit de sector
uitgesloten.

Sommigen dienden nog geen aanvraag in omdat ze aan
de nieuwe voorwaarden wilden voldoen. Zullen zij snel een
vergunning kunnen krijgen?

M. David Weytsman (MR).- Je répète qu'avec ce mécanisme,
nous avons tout de même exclu la moitié des indépendants du
secteur.

Nous parlons aujourd'hui des détenteurs d'une licence
bruxelloise qui voulaient introduire une demande : leurs 140
dossiers ont été analysés par Bruxelles Mobilité et sont sur la
table du ministre-président.

Cependant, il y a des gens qui n'ont pas osé introduire de dossier
avant de se conformer aux nouvelles obligations imposées
pour obtenir une licence bruxelloise. Vont-ils pouvoir le faire
rapidement ?

1273 De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het Frans).-
Het is moeilijk om uit te maken wie nog geen vergunning durfde
aan te vragen, omdat hij niet aan de voorwaarden voldeed.

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Tout le problème est
de déterminer qui n'a pas osé. Il était juridiquement compliqué
de demander, dans la déclaration, si ces personnes auraient osé
introduire une demande sans encore être en ordre.

1273 De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- U moet die
personen gewoon aanmoedigen om een aanvraag in te dienen.
Als hun dossier volledig is en ze aan de voorwaarden voldoen,
moet u die goedkeuren.

Voorts hoop ik dat de 140 personen die op een antwoord
wachten, een schadevergoeding krijgen. Er zijn per slot van
rekening fouten begaan.

M. David Weytsman (MR).- Non, monsieur le ministre-
président, c'est assez simple : il suffit de les encourager. Je
demande maintenant à tous ceux qui n'ont pas déposé de dossier
de le faire. Et pour autant qu'ils soient complets et respectent
toutes les conditions, je suppose que vous allez les approuver.

Enfin, j'imagine que les personnes que concernent les 140
dossiers en attente vont être dédommagées étant donné les
erreurs commises.
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1279

ACTUALITEITSVRAAG VAN DE HEER MARTIN
CASIER

QUESTION D'ACTUALITÉ DE M. MARTIN CASIER

1279 aan de heer Alain Maron, minister van de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering, belast met Klimaattransitie,
Leefmilieu, Energie en Participatieve Democratie,

à M. Alain Maron, ministre du gouvernement de la Région
de Bruxelles-Capitale chargé de la transition climatique,
de l'environnement, de l'énergie et de la démocratie
participative,

1279 betreffende "het aangekondigd verbod op gas- en
olieketels in nieuwe gebouwen vanaf 2025 in het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest".

concernant "l'interdiction annoncée des chaudières au gaz et
au mazout dans les nouveaux bâtiments à partir de 2025 en
Région de Bruxelles-Capitale".

1281 De heer Martin Casier (PS) (in het Frans).- Gisteren berichtten
de media dat u hebt beslist om de installatie van gasketels
te verbieden in nieuwe gebouwen en gebouwen waarvoor een
renovatievergunning is vereist.

Aangezien de uitstoot van broeikasgassen voor een groot deel
wordt veroorzaakt door onze bebouwing, hebben we nog veel
werk op dat gebied.

Bij renovatievergunningen wordt niet altijd toelating verleend
voor een volledige isolatie. Soms is dat immers onmogelijk of
kan het niet zonder een dragende muur af te breken. Dat is
een probleem voor kansarme gezinnen, die minder middelen
hebben om een renovatie te financieren. Hoewel het Brussel
Gewest premies verstrekt, komen extra isolatiekosten bovenop
de financiële moeilijkheden die veel mensen al kennen.

Hebt u berekend hoeveel geld het kost om alle gezinnen de
ecologische transitie te laten maken? Het kan niet de bedoeling
zijn dat de sociale ongelijkheid daardoor groter wordt.

M. Martin Casier (PS).- Nous avons appris hier dans la presse
votre décision d'interdire les chaudières au gaz dans les nouvelles
habitations et dans les constructions soumises à un permis
d'urbanisme pour rénovation.

Un travail incommensurable nous attend pour réduire nos
émissions de gaz à effet de serre, en particulier à Bruxelles.
Une grande partie de celles-ci proviennent du bâti de notre
Région. Nous soutenons ce point. Nous connaissons l'état de
ce bâti, dont nous avons longuement discuté en commission de
l'environnement.

Les permis de rénovation ne prévoient pas toujours l'ensemble de
l'isolation, soit parce que le bâti ne le permet pas, soit parce qu'il
s'agit d'abattre un mur porteur. Cela expose à des difficultés les
ménages les plus précarisés, qui disposent de moins de moyens
pour engager ces importants frais de rénovation.

Si la Région bruxelloise met en place un ensemble de primes,
ces frais s'ajoutent néanmoins à des difficultés financières pour
de nombreux habitants.

Avez-vous évalué les besoins financiers d'aide et
d'accompagnement qui seront nécessaires pour permettre à
toutes les familles de réaliser cette transition écologique ? Celle-
ci n'aura de sens que si elle n'augmente pas les inégalités
sociales. Cet objectif doit être au cœur d'un projet politique
environnemental pour la Région bruxelloise.

Je poserai des questions plus précises en commission de
l'environnement.

1283 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- Ik stel voor dat
u uw werk ernstig doet en niet uitgaat van een artikel vol halve
waarheden en een misleidende kop over beslissingen die nog niet
zijn genomen.

Waarom wacht u niet tot de regering het Gewestelijk Lucht-
Klimaat-Energieplan goedkeurt voordat u vragen stelt? Het plan
bevat maatregelen om de uitstoot van broeikasgassen tegen 2030
met 47% te verminderen.

M. Alain Maron, ministre.- Je vous propose de travailler
sérieusement, c'est-à-dire pas sur la base d'un article rempli
d'approximations et titré erronément puisqu'il fait référence à des
décisions qui n'ont pas été prises.

Il ne me semble pas sérieux d'entamer un débat parlementaire sur
cette base. Je vous propose donc d'attendre que le gouvernement
approuve le plan air-climat-énergie, actuellement en discussion.
Il s'agit d'un paquet de mesures qui visent effectivement à
augmenter nos ambitions climatiques et à réduire de 47 % nos
émissions de gaz à effet de serre d'ici à 2030, dans un cadre de
justice sociale.
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Zodra het in eerste lezing is goedgekeurd, volgen er allerlei
vormen van overleg en besprekingen. Het wordt natuurlijk ook
aan het parlement voorgelegd.

Dès que le plan air-climat-énergie aura été approuvé en première
lecture - cela devrait se faire dans les prochaines semaines -, il
sera soumis à toute une série de concertations et de discussions.
Il sera bien sûr présenté au parlement, en commission de
l'environnement. Nous pourrons alors en débattre de manière
sérieuse, sur la base des décisions prises par le gouvernement.

1283 De heer Martin Casier (PS) (in het Frans).- Ik ben niet
verantwoordelijk voor wat er in de media verschijnt. Als ze
een maatregel aankondigen, lijkt het me gerechtvaardigd om er
een vraag over te stellen. Ik zal de conclusies van de regering
afwachten.

M. Martin Casier (PS).- Je rappelle simplement au ministre que
je ne suis en rien responsable du contenu des articles parus dans
la presse. En l'occurrence, si un article m'apprend qu'une mesure
est annoncée, il me paraît légitime de poser une question à ce
sujet.

J'ai donc entendu que cette mesure s'inscrit dans une politique
plus large. J'attendrai donc les conclusions du gouvernement
et je serai très heureux de pouvoir en discuter de manière
globale, comme nous en avons l'habitude en commission de
l'environnement.

1287

ACTUALITEITSVRAAG VAN DE HEER PEPIJN
KENNIS

QUESTION D'ACTUALITÉ DE M. PEPIJN KENNIS

1287 aan de heer Rudi Vervoort, minister-president van de
Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met Territoriale
Ontwikkeling en Stadsvernieuwing, Toerisme, de Promotie
van het Imago van Brussel en Biculturele Zaken van
Gewestelijk Belang,

à M. Rudi Vervoort, ministre-président du gouvernement de
la Région de Bruxelles-Capitale chargé du développement
territorial et de la rénovation urbaine, du tourisme, de la
promotion de l'image de Bruxelles et du biculturel d'intérêt
régional,

1287 en aan mevrouw Nawal Ben Hamou, staatssecretaris van het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest, bevoegd voor Huisvesting
en Gelijke Kansen,

et à Mme Nawal Ben Hamou, secrétaire d'État à la Région
de Bruxelles-Capitale chargée du logement et de l'égalité des
chances,

1287 betreffende "de aangekondigde begroting van 1,3 miljoen
euro voor steun aan initiatieven voor tijdelijk gebruik met
sociaal oogmerk van leegstaande gebouwen".

concernant "le budget annoncé de 1,3 million d’euros pour
soutenir des initiatives d’occupation temporaire à finalité
sociale de bâtiments vides".

1289 De heer Pepijn Kennis (Agora).- De Brusselse
Burgerassemblee wil graag dat leegstaande gebouwen gebruikt
worden. In Brussel staan miljoenen vierkante meters leeg. Die
moeten worden gebruikt om de kwetsbaarste Brusselaars een dak
boven het hoofd te bieden. Kantoren zijn misschien niet ideaal
om in te wonen, maar het is nog erger om dakloos te zijn.

Ik was dan ook aangenaam verrast toen ik op 5 april 2022 in
een persbericht las dat de regering besliste om 1,3 miljoen euro
uit te trekken voor tijdelijke ingebruiknames met een sociaal
doel. Dat is lovenswaardig, want dat sociale doel ontbreekt al te
vaak. Projecten voor tijdelijk gebruik worden immers dikwijls
opgezet om een hippe, trendy wijk te creëren of om aandacht te
ontwikkelen voor een nieuwe buurt.

Zeker als het om overheidsgebouwen gaat, vindt Agora dat
sociale aspect heel belangrijk. Voordat er hippe projecten
worden uitgevoerd, moeten mensen in armoede onderdak
aangeboden krijgen.

M. Pepijn Kennis (Agora) (en néerlandais).- L'assemblée
citoyenne bruxelloise souhaite que les bâtiments vides soient
utilisés afin d'offrir un toit aux Bruxellois les plus vulnérables.

Je me réjouis du budget de 1,3 million d'euros débloqué pour
soutenir des occupations temporaires à finalité sociale.

Agora juge l'aspect social crucial, en particulier pour les
bâtiments publics. L'objectif d'offrir un toit aux personnes
pauvres doit primer sur la réalisation de projets tendance.

Je soutiens donc le financement de projets d'occupation
temporaire à finalité sociale.

À quels projets le budget sera-t-il alloué ? Je vous interrogerai
plus en détail en commission.
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Ik sta dan ook achter het idee om projecten voor tijdelijk gebruik
met een sociaal doel te financieren. Ik heb daar echter ook een
aantal vragen bij. Gezien de beperkte tijd die ik hier heb, zal ik in
de commissie nog terugkomen op de verschillende organisaties,
de definities van het sociale doel en de manier waarop u de
organisaties hebt geselecteerd.

Ik wilde nu echter al graag weten voor welke projecten
het geld bestemd is. Een aantal projecten wordt vermeld in
het persbericht. Hoeveel middelen gaan er naar elk van die
projecten? Om welke projecten gaat het precies?

1291 De heer Rudi Vervoort, minister-president.- Naar aanleiding
van de aankondiging van de regering dat ze een budget van
1,3 miljoen euro wil investeren in het tijdelijke gebruik van
leegstaande gebouwen voor initiatieven met een sociaal doel,
vraagt u mij welke projecten de regering met dat budget precies
wil steunen en hoeveel middelen elk project krijgt.

Sinds enkele jaren worden in het Brussels Gewest leegstaande
panden steeds vaker bewoond zonder eigendomstitel of -recht
en dat als gevolg van het grote tekort aan betaalbare woningen,
de migratiecrisis en de voorbije maanden de gezondheidscrisis.
Die bewoning zonder eigendomstitel of -recht moet gezien
worden in een context van armoede en bestaande onzekerheid,
met daarbovenop veiligheids- en gezondheidsproblemen door de
omstandigheden waarin de bewoning plaatsvindt.

Sinds het begin van de gezondheidscrisis is die vorm van
bewoning toegenomen als gevolg van de beperkingen die de
lockdown met zich meebracht en het inkomensverlies waarmee
velen worden geconfronteerd. Het gaat in het bijzonder om
mensen zonder verblijfsvergunning.

Op 8 juli 2021 keurden de Brusselse regering en het Verenigd
College van de GGC een principenota goed om projecten te
ondersteunen voor tijdelijke bewoning die zich lenen tot de
collectieve opvang van kwetsbare groepen. Daarvoor stelden zij
in 2021 een totaal bedrag van 965.000 euro ter beschikking,
waarmee zeven projecten konden worden ondersteund die
opvang boden aan ongeveer vijfhonderd personen en gezinnen.

Uit de evaluatie van de zeven projecten die in 2021 werden
ondersteund, bleek dat dit type systeem het mogelijk maakt
om waardige en veilige oplossingen te bieden aan kwetsbare
groepen. Voor het beheer van de tijdelijke onderkomens is het
nodig dat de projecten een redelijke omvang hebben om het
interne beheer van de bewoning en de harmonieuze integratie
van de projecten in hun omgeving te bevorderen.

Het nastreven van die doelstelling is uiteraard verenigbaar met de
uitbreiding van initiatieven om kwetsbare personen op te vangen
en met de voorrang die uitgaat naar een beleid dat erop gericht
is om mensen in te schakelen en van de straat te halen.

Met het bedrag kunnen projecten worden ondersteund voor de
tijdelijke bewoning van leegstaande gebouwen die geschikt zijn

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en néerlandais).- Les
occupations sans titre ni droit de biens inoccupés se développent
ces dernières années en Région bruxelloise, notamment depuis
le début de la crise sanitaire et les pertes de revenus qu'elle a
engendrés.

Un montant de 965.000 euros dégagé en 2021 a permis de
soutenir sept projets accueillant environ 500 personnes et
familles.

Ces projets offrent des solutions dignes et sécurisées à
des publics vulnérables. Toutefois, leur taille devra rester
raisonnable afin de faciliter la gestion interne de l’occupation
et l’intégration harmonieuse de ces projets dans leur
environnement.

La poursuite de cet objectif est bien évidemment complémentaire
au renforcement de dispositifs d’accueil de personnes
vulnérables et à la priorité donnée à la politique d’insertion et
de sortie de rue.

Ce montant permettra de soutenir des projets d’occupation
temporaire de bâtiments inoccupés afin d'accueillir 700
personnes vulnérables.
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voor de opvang van kwetsbare groepen, met een streefdoel van
zevenhonderd opvangplaatsen.

1293 Het voor 2022 beschikbaar gestelde bedrag is bedoeld voor de
verlenging van de vijf projecten die in 2021 werden ondersteund.
Daarnaast zal de ondersteuning van een aantal nieuwe projecten
worden onderzocht. Ik zal de lijst van de projecten aan de
commissiesecretaris bezorgen.

De financiële steunverlening door het gewest en de GGC omvat:

- de toekenning van een facultatieve subsidie om de energie- en
verzekeringskosten volledig of gedeeltelijk te dekken;

- de versterking van het OCMW van de gemeente waar het
project wordt ontwikkeld om de toegang tot rechten en steun te
vergemakkelijken;

- de begeleiding bij de operationele en technische formaliteiten;

- het gezondheidstoezicht;

- de doorverwijzing van de kwetsbare personen die dat wensen
naar opvangstructuren;

- de vergemakkelijking van de toegang tot energie.

De financiële steun wordt toegekend in de vorm van een subsidie
aan de vereniging die de bewoning beheert en de overeenkomst
voor tijdelijk bewoning ondertekent, en eventueel ook aan het
OCMW.

Le montant dégagé pour 2022 vise à prolonger les cinq projets
soutenus en 2021. Le soutien de nouveaux projets sera examiné.
La liste des projets vous sera transmise.

Le soutien financier comprend l'octroi d’une subvention pour
les frais d’énergie et d’assurance, le renforcement du CPAS de
la commune concernée, l'accompagnement dans les démarches
opérationnelles et techniques, la veille sanitaire, l'orientation
des personnes vulnérables demandeuses vers des structures
d’hébergement, et la facilitation de l’accès à l’énergie.

Le soutien financier se concrétisera par l'octroi d'une subvention
à l’association garantissant la gestion de l’occupation, et
éventuellement au CPAS.

1295 De heer Pepijn Kennis (Agora).- U gaf geen overzicht van de
betrokken projecten, maar u zult ons dat wellicht nog bezorgen.
Ik zou immers graag weten om welke spelers het precies gaat,
aangezien heel wat actoren er helemaal niet van op de hoogte
waren dat er middelen ter beschikking waren voor projecten van
tijdelijk gebruik.

Het is geen verrassing dat door de aanhoudende woningcrisis, die
verergerd werd door de financiële crisis en vervolgens door de
covidcrisis, het aantal "bezettingen zonder recht noch titel" zoals
u ze noemt, wat ook wel onder de noemer kraken valt, toeneemt.
Sommigen zitten in een dusdanig wanhopige situatie dat ze geen
andere uitweg meer zien dan in een leegstaand gebouw binnen te
dringen om er te gaan wonen. Uiteraard zouden zij liever in een
gewone, comfortabele woning trekken.

Het is een goede zaak dat u dergelijke projecten ondersteunt en
dat u ook middelen uittrekt voor de kosten die ermee gepaard
gaan.

Ik stel voor dat we dit in de commissie uitgebreider bespreken.

M. Pepijn Kennis (Agora) (en néerlandais).- Je souhaiterais
connaître les acteurs précis, car nombre d'entre eux n'avaient
pas connaissance des moyens alloués aux projets d'occupation
temporaire.

L'augmentation des "occupations sans titre ni droit" n'est pas
surprenante au vu de la crise persistante du logement. Il va sans
dire que les squatteurs préféreraient vivre dans un logement
normal et confortable.

Je salue le soutien accordé à ce type de projets et propose d'en
discuter plus en détail en commission.

1297 - De vergadering wordt geschorst om 15.50 uur. - La séance est suspendue à 15h50.
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2331 - De vergadering wordt hervat om 16.05 uur. - La séance est reprise à 16h05.

2333 NAAMSTEMMINGEN VOTES NOMINATIFS

2335 A-228/1 en 2 – 2020/2021 A-228/1 et 2 – 2020/2021

2335 De voorzitter.-  Aan de orde is de naamstemming over het
besluit van de commissie tot verwerping van het voorstel
van resolutie betreffende de terugbetaling van niet-gemaakte
kosten bij studentenhuisvesting en de nood aan sociaal beleid
voor studenten in een precaire situatie (nrs. A-228/1 en 2 –
2020/2021) - (Toepassing van artikel 91.4 van het reglement).

Zij die er voorstander van zijn dat het voorstel van resolutie
wordt verworpen, stemmen ja omdat de commissie in haar
besluit voorstelt dat het wordt verworpen.

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 1

74 leden zijn aanwezig.

44 antwoorden ja.

8 antwoorden neen.

22 onthouden zich.

Bijgevolg neemt het parlement het besluit van de commissie
strekkende tot het verwerpen van het voorstel van resolutie aan.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur les conclusions de la commission tendant au rejet de la
proposition de résolution relative au remboursement de frais non
encourus dans le cadre du logement étudiant et à la nécessité
d'une politique sociale pour les étudiants en situation de précarité
(nos A-228/1 et 2 – 2020/2021) - (Application de l’article 91.4
du règlement).

Ceux qui sont pour le rejet de la proposition de résolution votent
oui puisque les conclusions de la commission en proposent le
rejet.

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 1

74 membres sont présents.

44 répondent oui.

8 répondent non.

22 s’abstiennent.

En conséquence, le parlement adopte les conclusions de la
commission tendant à rejeter la proposition de résolution.

2337 A-438/1 en 2 – 2021/2022 A-438/1 et 2 – 2021/2022

2337 De voorzitter.- Aan de orde is de naamstemming over het besluit
van de commissie tot verwerping van het voorstel van resolutie
teneinde niet over te gaan tot de verkoop van een deel van het
terrein van de Witte Vrouwen aan de gemeente Sint-Pieters-
Woluwe en het aantal te bouwen sociale woningen te verhogen
(nrs  A-438/1 en 2 – 2021/2022) - (Toepassing van artikel 91.4
van het reglement).

Zij die er voorstander van zijn dat het voorstel van resolutie
wordt verworpen, stemmen ja omdat de commissie in haar
besluit voorstelt dat het wordt verworpen.

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 2

75 leden zijn aanwezig.

65 antwoorden ja.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur les conclusions de la commission tendant au rejet de la
proposition de résolution visant à ne pas céder une partie
du terrain des Dames Blanches à la commune de Woluwe-
Saint-Pierre et à augmenter le nombre de logements sociaux
à construire (nos A-438/1 et 2 – 2021/2022) - (Application de
l’article 91.4 du règlement).

Ceux qui sont pour le rejet de la proposition de résolution votent
oui puisque les conclusions de la commission en proposent le
rejet.

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 2

75 membres sont présents.

65 répondent oui.
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10 antwoorden neen.

Bijgevolg neemt het parlement het besluit van de commissie
strekkende tot het verwerpen van het voorstel van resolutie aan.

10 répondent non.

En conséquence, le parlement adopte les conclusions de la
commission tendant à rejeter la proposition de résolution.

2339 A-463/1 en 2 - 2021/2022 A-463/1 et 2 - 2021/2022

2339 De voorzitter.- Aan de orde is de naamstemming over het geheel
van het ontwerp van ordonnantie houdende instemming met
het Verdrag van de Raad van Europa inzake cinematografische
coproductie (herzien), opgemaakt te Rotterdam op 30 januari
2017 (nrs. A-463/1 en 2 – 2021/2022).

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 3

75 leden zijn aanwezig.

65 antwoorden ja.

10 onthouden zich.

Bijgevolg neemt het parlement het ontwerp van ordonnantie aan.
Het zal ter bekrachtiging aan de regering worden voorgelegd.

M. le président.- L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur l’ensemble du projet d’ordonnance portant assentiment
à la convention du Conseil de l'Europe sur la coproduction
cinématographique (révisée), faite à Rotterdam le 30 janvier
2017 (nos A-463/1 et 2 - 2021/2022).

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 3

75 membres sont présents.

65 répondent oui.

10 s’abstiennent.

En conséquence, le parlement adopte le projet d’ordonnance qui
sera soumis à la sanction du gouvernement.

2341 A-466/1 en 2 - 2021/2022 A-466/1 et 2 - 2021/2022

2341 De voorzitter.- Aan de orde is de naamstemming over het
geheel van het ontwerp van ordonnantie houdende instemming
met het derde Protocol bij de Europese kaderovereenkomst
inzake grensoverschrijdende samenwerking tussen territoriale
gemeenschappen of autoriteiten betreffende Euregionale
samenwerkingsverbanden (ESV's), opgemaakt in Utrecht op 16
 november 2009 (nrs. A-466/1 en 2 – 2021/2022).

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 4

75 leden zijn aanwezig.

65 antwoorden ja.

10 onthouden zich.

Bijgevolg neemt het parlement het ontwerp van ordonnantie aan.
Het zal ter bekrachtiging aan de regering worden voorgelegd.

M. le président.- L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur l’ensemble du projet d'ordonnance portant assentiment
au protocole n° 3 à la convention-cadre européenne sur
la coopération transfrontalière des collectivités ou autorités
territoriales relatif aux Groupements eurorégionaux de
coopération (GEC), fait à Utrecht le 16 novembre 2009 (nos
 A-466/1 et 2 - 2021/2022).

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 4

75 membres sont présents.

65 répondent oui.

10 s’abstiennent.

En conséquence, le parlement adopte le projet d’ordonnance qui
sera soumis à la sanction du gouvernement.

2347 A-467/1 en 2 – 2021/2022 A-467/1 et 2 – 2021/2022

2347 De voorzitter.- Aan de orde is de naamstemming over het
geheel van het ontwerp van ordonnantie houdende instemming
met het Aanvullend Protocol bij het Europees handvest inzake
lokale autonomie betreffende het recht op participatie in de

M. le président.- L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur l’ensemble du projet d'ordonnance portant assentiment au
protocole additionnel à la Charte européenne de l'autonomie
locale sur le droit de participer aux affaires des collectivités
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aangelegenheden van lokale autoriteiten, opgemaakt in Utrecht
op 16 november 2009 (nrs. A-467/1 en 2 – 2021/2022).

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 5

76 leden zijn aanwezig.

76 antwoorden ja.

Bijgevolg neemt het parlement het ontwerp van ordonnantie aan.
Het zal ter bekrachtiging aan de regering worden voorgelegd.

locales, fait à Utrecht le 16 novembre 2009 (nos A-467/1 et 2 -
2021/2022).

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 5

76 membres sont présents.

76 répondent oui.

En conséquence, le parlement adopte le projet d’ordonnance qui
sera soumis à la sanction du gouvernement.

2349 A-468/1 en 2 – 2021/2022 A-468/1 et 2 – 2021/2022

2349 De voorzitter.- Aan de orde is de naamstemming over het geheel
van het ontwerp van ordonnantie houdende instemming met
het Verdrag van de Raad van Europa inzake de toegang tot
officiële documenten, opgemaakt in Tromsø op 18 juni 2009
(nrs. A-468/1 en 2 – 2021/2022).

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 6

76 leden zijn aanwezig.

67 antwoorden ja.

9 onthouden zich.

Bijgevolg neemt het parlement het ontwerp van ordonnantie aan.
Het zal ter bekrachtiging aan de regering worden voorgelegd.

M. le président.- L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur l’ensemble du projet d'ordonnance portant assentiment à la
Convention du Conseil de l'Europe sur l'accès aux documents
publics, faite à Tromsø le 18 juin 2009 (nos A-468/1 et 2 -
2021/2022).

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 6

76 membres sont présents.

67 répondent oui.

9 s’abstiennent.

En conséquence, le parlement adopte le projet d’ordonnance qui
sera soumis à la sanction du gouvernement.

2351 A-469/1 en 2 – 2021/2022 A-469/1 et 2 – 2021/2022

2351 De voorzitter.- Aan de orde is de naamstemming over het geheel
van het ontwerp van ordonnantie houdende instemming met het
Wijzigingsprotocol ter modernisering van het Verdrag van de
Raad van Europa tot bescherming van personen met betrekking
tot de geautomatiseerde verwerking van persoonsgegevens van
28 januari 1981, gedaan te Straatsburg op 29 oktober 2018 (nrs.
A-469/1 en 2 – 2021/2022).

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 7

76 leden zijn aanwezig.

66 antwoorden ja.

10 onthouden zich.

M. le président.- L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur l’ensemble du projet d'ordonnance portant assentiment au
protocole d'amendements modernisant la Convention du Conseil
de l'Europe pour la protection des personnes à l'égard du
traitement automatisé des données à caractère personnel du 28
 janvier 1981, fait à Strasbourg le 29 octobre 2018 (nos A-469/1
et 2 - 2021/2022).

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 7

76 membres sont présents.

66 répondent oui.

10 s’abstiennent.
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Bijgevolg neemt het parlement het ontwerp van ordonnantie aan.
Het zal ter bekrachtiging aan de regering worden voorgelegd.

En conséquence, le parlement adopte le projet d’ordonnance qui
sera soumis à la sanction du gouvernement.

2353 A-471/1 en 2 – 2021/2022 A-471/1 et 2 – 2021/2022

2353 De voorzitter.- Aan de orde is de naamstemming over het
geheel van het ontwerp van ordonnantie houdende instemming
met het Europees Verdrag inzake een geïntegreerde veiligheid,
beveiliging en dienstenbenadering bij voetbalwedstrijden en
andere sportevenementen, opgemaakt te Saint-Denis op 3 juli
2016 (nrs. A-471/1 en 2 – 2021/2022).

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 8

76 leden zijn aanwezig.

66 antwoorden ja.

10 onthouden zich.

Bijgevolg neemt het parlement het ontwerp van ordonnantie aan.
Het zal ter bekrachtiging aan de regering worden voorgelegd.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur l’ensemble du projet d'ordonnance portant assentiment à la
Convention du Conseil de l'Europe sur une approche intégrée
de la sécurité, de la sûreté et des services lors des matches de
football et autres manifestations sportives, faite à Saint-Denis le
3 juillet 2016 (nos A-471/1 et 2 - 2021/2022).

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 8

76 membres sont présents.

66 répondent oui.

10 s’abstiennent.

En conséquence, le parlement adopte le projet d’ordonnance qui
sera soumis à la sanction du gouvernement.

2355 A-464/1 en 2 – 2021/2022 A-464/1 et 2 – 2021/2022

2355 De voorzitter.- Aan de orde is de naamstemming over het
geheel van het ontwerp van ordonnantie houdende instemming
met het Verdrag van Straatsburg van 2012 inzake de beperking
van aansprakelijkheid in de binnenvaart (CLNI 2012), gedaan
te Straatsburg op 27 september 2012 (nrs. A-464/1 en 2 –
2021/2022).

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 9

76 leden zijn aanwezig.

66 antwoorden ja.

10 antwoorden neen.

Bijgevolg neemt het parlement het ontwerp van ordonnantie aan.
Het zal ter bekrachtiging aan de regering worden voorgelegd.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur l’ensemble du projet d'ordonnance portant assentiment à
la Convention de Strasbourg de 2012 sur la limitation de la
responsabilité en navigation intérieure (CLNI 2012), faite à
Strasbourg le 27 septembre 2012 (nos A-464/1 et 2 - 2021/2022).

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 9

76 membres sont présents.

66 répondent oui.

10 répondent non.

En conséquence, le parlement adopte le projet d’ordonnance qui
sera soumis à la sanction du gouvernement.

2357 A-465/1 en 2 – 2021/2022 A-465/1 et 2 – 2021/2022

2357 De voorzitter.- Aan de orde is de naamstemming over het
geheel van het ontwerp van ordonnantie houdende instemming
met de Overeenkomst tussen de regering van het Koninkrijk
België, de regering van de Vlaamse Gemeenschap, de regering
van de Franse Gemeenschap, de regering van de Duitstalige
Gemeenschap, de regering van het Vlaams Gewest, de
regering van het Waals Gewest, de regering van het Brussels

M. le président.-  L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur l’ensemble du projet d'ordonnance portant assentiment à
l'accord entre le gouvernement du Royaume de Belgique, le
gouvernement de la Communauté flamande, le gouvernement de
la Communauté française, le gouvernement de la Communauté
germanophone, le gouvernement de la Région flamande, le
gouvernement de la Région wallonne, le gouvernement de
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Hoofdstedelijk Gewest en de regering van de Franse Republiek
inzake het vervoer van lijken over land, gedaan te Parijs op 9
 maart 2020 (nrs. A-465/1 en 2 – 2021/2022).

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 10

76 leden zijn aanwezig.

75 antwoorden ja.

1 onthoudt zich.

Bijgevolg neemt het parlement het ontwerp van ordonnantie aan.
Het zal ter bekrachtiging aan de regering worden voorgelegd.

la Région de Bruxelles-Capitale et le gouvernement de la
République française en matière de transferts de corps par voie
terrestre des personnes décédées, fait à Paris le 9 mars 2020 (nos
 A-465/1 et 2 - 2021/2022).

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 10

76 membres sont présents.

75 répondent oui.

1 s’abstient.

En conséquence, le parlement adopte le projet d’ordonnance qui
sera soumis à la sanction du gouvernement.

2359 A-416/1 en 2 – 2020/2021 A-416/1 et 2 – 2020/2021

2359 De voorzitter.- Aan de orde is de naamstemming over het besluit
van de commissie tot verwerping van het voorstel van resolutie
over het herstel van de termen ‘Open Monumentendagen’ en
‘Journées du Patrimoine’ (nrs. A-416/1 en 2 – 2020/2021) -
(Toepassing van artikel 91.4 van het reglement).

Zij die er voorstander van zijn dat het voorstel van resolutie
wordt verworpen, stemmen ja omdat de commissie in haar
besluit voorstelt dat het wordt verworpen.

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 11

74 leden zijn aanwezig.

59 antwoorden ja.

14 antwoorden neen.

1 onthoudt zich.

Bijgevolg neemt het parlement het besluit van de commissie
strekkende tot het verwerpen van het voorstel van resolutie aan.

M. le président.- L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur les conclusions de la commission tendant au rejet de la
proposition de résolution relative au rétablissement des termes
"Journées du Patrimoine" et "Open Monumentendagen" (nos
 A-416/1 et 2 – 2020/2021) - (Application de l’article 91.4 du
règlement).

Ceux qui sont pour le rejet de la proposition de résolution votent
oui puisque les conclusions de la commission en proposent le
rejet.

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 11

74 membres sont présents.

59 répondent oui.

14 répondent non.

1 s’abstient.

En conséquence, le parlement adopte les conclusions de la
commission tendant à rejeter la proposition de résolution.

2361 De plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement is gesloten.

Volgende plenaire vergadering na bijeenroeping door de
voorzitter.

- De vergadering wordt gesloten om 16.20 uur.

La séance plénière du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale est close.

Prochaine séance plénière sur convocation du président.

- La séance est levée à 16h20.
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STEMMING 1 / VOTE 1 

  

Ja 44 Oui 

Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Emmanuel De 

Bock, Margaux De Ré, Carla Dejonghe, Ibrahim Dönmez, Isabelle Emmery, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, 

Soetkin Hoessen, Véronique Jamoulle, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie Lecocq, Pierre-

Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle Maison, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie 

Nagy, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Magali Plovie, Els Rochette, Hilde Sabbe, Matteo 

Segers, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, Guy Vanhengel, Arnaud 

Verstraete, Michaël Vossaert, Khadija Zamouri, Ariane de Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Neen 8 Non 

Victoria Austraet, Christophe De Beukelaer, Bianca Debaets, Gladys Kazadi, Véronique Lefrancq, Cieltje Van 

Achter, Mathias Vanden Borre, Gilles Verstraeten. 

Onthoudingen 22 Abstentions 

Latifa Aït Baala, Bruno Bauwens, Jan Busselen, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Francis 

Dagrin, Françoise De Smedt, Vincent De Wolf, Dominique Dufourny, Youssef Handichi, Pepijn Kennis, Jean-

Pierre Kerckhofs, Leila Lahssaini, David Leisterh, Dominiek Lootens-Stael, Bertin Mampaka Mankamba, Petya 

Obolensky, Viviane Teitelbaum, Gaëtan Van Goidsenhoven, Luc Vancauwenberge, David Weytsman, Anne-

Charlotte d'Ursel. 

  



STEMMING 2 / VOTE 2 

  

Ja 65 Oui 

Fouad Ahidar, Latifa Aït Baala, Victoria Austraet, Juan Benjumea Moreno, Martin Casier, Delphine Chabbert, 

Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De 

Bock, Margaux De Ré, Bianca Debaets, Carla Dejonghe, Vincent De Wolf, Ibrahim Dönmez, Dominique 

Dufourny, Anne-Charlotte d'Ursel, Isabelle Emmery, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Soetkin Hoessen, 

Véronique Jamoulle, Gladys Kazadi, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie Lecocq, Véronique 

Lefrancq, David Leisterh, Dominiek Lootens-Stael, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, 

Joëlle Maison, Bertin Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, Ingrid 

Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Magali Plovie, Els Rochette, Hilde Sabbe, Matteo Segers, Kalvin 

Soiresse Njall, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane Teitelbaum, Sevket Temiz, Julien 

Uyttendaele, Cieltje Van Achter, Mathias Vanden Borre, Guy Vanhengel, Gaëtan Van Goidsenhoven, Arnaud 

Verstraete, Gilles Verstraeten, Michaël Vossaert, David Weytsman. Khadija Zamouri, Ariane de Lobkowicz, 

Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Neen 10 Non 

Bruno Bauwens, Jan Busselen, Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Youssef Handichi, Pepijn Kennis, Jean-

Pierre Kerckhofs, Leila Lahssaini, Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge.  

  



STEMMING 3 / VOTE 3 

  

Ja 65 Oui 

Fouad Ahidar, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Juan Benjumea Moreno, Martin Casier, Delphine Chabbert, 

Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De 

Bock, Margaux De Ré, Vincent De Wolf, Bianca Debaets, Carla Dejonghe, Dominique Dufourny, Ibrahim 

Dönmez, Isabelle Emmery, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Soetkin Hoessen, Véronique Jamoulle, Gladys 

Kazadi, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie Lecocq, Véronique Lefrancq, David Leisterh, 

Dominiek Lootens-Stael, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle Maison, Bertin 

Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, 

John Pitseys, Magali Plovie, Els Rochette, Hilde Sabbe, Matteo Segers, Kalvin Soiresse Njall, Lotte Stoops, 

Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane Teitelbaum, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, Cieltje Van Achter, Gaëtan 

Van Goidsenhoven, Mathias Vanden Borre, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Gilles Verstraeten, Michaël 

Vossaert, David Weytsman, Khadija Zamouri, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de Lobkowicz, Jonathan de 

Patoul, Emin Özkara. 

Onthoudingen 10 Abstentions 

Bruno Bauwens, Jan Busselen, Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Youssef Handichi, Pepijn Kennis, Jean-

Pierre Kerckhofs, Leila Lahssaini, Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge. 

  



STEMMING 4 / VOTE 4 

  

Ja 65 Oui 

Fouad Ahidar, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Juan Benjumea Moreno, Martin Casier, Delphine Chabbert, 

Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De 

Bock, Margaux De Ré, Vincent De Wolf, Bianca Debaets, Carla Dejonghe, Dominique Dufourny, Ibrahim 

Dönmez, Isabelle Emmery, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Soetkin Hoessen, Véronique Jamoulle, Gladys 

Kazadi, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie Lecocq, Véronique Lefrancq, David Leisterh, 

Dominiek Lootens-Stael, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle Maison, Bertin 

Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, 

John Pitseys, Magali Plovie, Els Rochette, Hilde Sabbe, Matteo Segers, Kalvin Soiresse Njall, Lotte Stoops, 

Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane Teitelbaum, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, Cieltje Van Achter, Gaëtan 

Van Goidsenhoven, Mathias Vanden Borre, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Gilles Verstraeten, Michaël 

Vossaert, David Weytsman, Khadija Zamouri, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de Lobkowicz, Jonathan de 

Patoul, Emin Özkara. 

Onthoudingen 10 Abstentions 

Bruno Bauwens, Jan Busselen, Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Youssef Handichi, Pepijn Kennis, Jean-

Pierre Kerckhofs, Leila Lahssaini, Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge. 

  



STEMMING 5 / VOTE 5 

  

Ja 76 Oui 

Fouad Ahidar, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Bruno Bauwens, Juan Benjumea Moreno, Jan Busselen, 

Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, 

Francis Dagrin, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De Bock, Margaux De Ré, Françoise De Smedt, Vincent 

De Wolf, Bianca Debaets, Carla Dejonghe, Dominique Dufourny, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle 

Emmery, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Youssef Handichi, Soetkin Hoessen, Véronique Jamoulle, Gladys 

Kazadi, Pepijn Kennis, Jean-Pierre Kerckhofs, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Leila Lahssaini, 

Marie Lecocq, Véronique Lefrancq, David Leisterh, Dominiek Lootens-Stael, Pierre-Yves Lux, Rachid 

Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle Maison, Bertin Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas 

Naessens, Marie Nagy, Petya Obolensky, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Magali Plovie, Els 

Rochette, Hilde Sabbe, Matteo Segers, Kalvin Soiresse Njall, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, 

Viviane Teitelbaum, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, Cieltje Van Achter, Gaëtan Van Goidsenhoven, Luc 

Vancauwenberge, Mathias Vanden Borre, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Gilles Verstraeten, Michaël 

Vossaert, David Weytsman, Khadija Zamouri, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de Lobkowicz, Jonathan de 

Patoul, Emin Özkara. 

  



STEMMING 6 / VOTE 6 

  

Ja 67 Oui 

Fouad Ahidar, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Juan Benjumea Moreno, Martin Casier, Delphine Chabbert, 

Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De 

Bock, Margaux De Ré, Vincent De Wolf, Bianca Debaets, Carla Dejonghe, Dominique Dufourny, Ibrahim 

Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Soetkin Hoessen, Véronique 

Jamoulle, Gladys Kazadi, Pepijn Kennis, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie Lecocq, 

Véronique Lefrancq, David Leisterh, Dominiek Lootens-Stael, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe 

Magdalijns, Joëlle Maison, Bertin Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, 

Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Magali Plovie, Els Rochette, Hilde Sabbe, Matteo Segers, 

Kalvin Soiresse Njall, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane Teitelbaum, Sevket Temiz, Julien 

Uyttendaele, Cieltje Van Achter, Gaëtan Van Goidsenhoven, Mathias Vanden Borre, Guy Vanhengel, Arnaud 

Verstraete, Gilles Verstraeten, Michaël Vossaert, David Weytsman, Khadija Zamouri, Anne-Charlotte d'Ursel, 

Ariane de Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Onthoudingen 9 Abstentions 

Bruno Bauwens, Jan Busselen, Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Youssef Handichi, Jean-Pierre Kerckhofs, 

Leila Lahssaini, Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge. 

  



STEMMING 7 / VOTE 7 

  

Ja 66 Oui 

Fouad Ahidar, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Juan Benjumea Moreno, Martin Casier, Delphine Chabbert, 

Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De 

Bock, Margaux De Ré, Vincent De Wolf, Bianca Debaets, Carla Dejonghe, Dominique Dufourny, Ibrahim 

Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Soetkin Hoessen, Véronique 

Jamoulle, Gladys Kazadi, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie Lecocq, Véronique Lefrancq, 

David Leisterh, Dominiek Lootens-Stael, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle 

Maison, Bertin Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, Ingrid Parmentier, 

Isabelle Pauthier, John Pitseys, Magali Plovie, Els Rochette, Hilde Sabbe, Matteo Segers, Kalvin Soiresse Njall, 

Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane Teitelbaum, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, Cieltje Van 

Achter, Gaëtan Van Goidsenhoven, Mathias Vanden Borre, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Gilles 

Verstraeten, Michaël Vossaert, David Weytsman, Khadija Zamouri, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de 

Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Onthoudingen 10 Abstentions 

Bruno Bauwens, Jan Busselen, Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Youssef Handichi, Pepijn Kennis, Jean-

Pierre Kerckhofs, Leila Lahssaini, Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge. 

  



STEMMING 8 / VOTE 8 

  

Ja 66 Oui 

Fouad Ahidar, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Juan Benjumea Moreno, Martin Casier, Delphine Chabbert, 

Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De 

Bock, Margaux De Ré, Vincent De Wolf, Bianca Debaets, Carla Dejonghe, Dominique Dufourny, Ibrahim 

Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Soetkin Hoessen, Véronique 

Jamoulle, Gladys Kazadi, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie Lecocq, Véronique Lefrancq, 

David Leisterh, Dominiek Lootens-Stael, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle 

Maison, Bertin Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, Ingrid Parmentier, 

Isabelle Pauthier, John Pitseys, Magali Plovie, Els Rochette, Hilde Sabbe, Matteo Segers, Kalvin Soiresse Njall, 

Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane Teitelbaum, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, Cieltje Van 

Achter, Gaëtan Van Goidsenhoven, Mathias Vanden Borre, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Gilles 

Verstraeten, Michaël Vossaert, David Weytsman, Khadija Zamouri, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de 

Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Onthoudingen 10 Abstentions 

Bruno Bauwens, Jan Busselen, Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Youssef Handichi, Pepijn Kennis, Jean-

Pierre Kerckhofs, Leila Lahssaini, Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge. 

  



STEMMING 9 / VOTE 9 

  

Ja 66 Oui 

Fouad Ahidar, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Juan Benjumea Moreno, Martin Casier, Delphine Chabbert, 

Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De 

Bock, Margaux De Ré, Vincent De Wolf, Bianca Debaets, Carla Dejonghe, Dominique Dufourny, Ibrahim 

Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Soetkin Hoessen, Véronique 

Jamoulle, Gladys Kazadi, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie Lecocq, Véronique Lefrancq, 

David Leisterh, Dominiek Lootens-Stael, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle 

Maison, Bertin Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, Ingrid Parmentier, 

Isabelle Pauthier, John Pitseys, Magali Plovie, Els Rochette, Hilde Sabbe, Matteo Segers, Kalvin Soiresse Njall, 

Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane Teitelbaum, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, Cieltje Van 

Achter, Gaëtan Van Goidsenhoven, Mathias Vanden Borre, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Gilles 

Verstraeten, Michaël Vossaert, David Weytsman, Khadija Zamouri, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de 

Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Onthoudingen 10 Abstentions 

Bruno Bauwens, Jan Busselen, Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Youssef Handichi, Pepijn Kennis, Jean-

Pierre Kerckhofs, Leila Lahssaini, Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge. 

  



STEMMING 10 / VOTE 10 

  

Ja 75 Oui 

Fouad Ahidar, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Bruno Bauwens, Juan Benjumea Moreno, Jan Busselen, 

Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, 

Francis Dagrin, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De Bock, Margaux De Ré, Françoise De Smedt, Vincent 

De Wolf, Bianca Debaets, Carla Dejonghe, Dominique Dufourny, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle 

Emmery, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Youssef Handichi, Soetkin Hoessen, Véronique Jamoulle, Gladys 

Kazadi, Jean-Pierre Kerckhofs, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Leila Lahssaini, Marie Lecocq, 

Véronique Lefrancq, David Leisterh, Dominiek Lootens-Stael, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe 

Magdalijns, Joëlle Maison, Bertin Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie Nagy, 

Petya Obolensky, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Magali Plovie, Els Rochette, Hilde Sabbe, 

Matteo Segers, Kalvin Soiresse Njall, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane Teitelbaum, Sevket 

Temiz, Julien Uyttendaele, Cieltje Van Achter, Gaëtan Van Goidsenhoven, Luc Vancauwenberge, Mathias 

Vanden Borre, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Gilles Verstraeten, Michaël Vossaert, David Weytsman, 

Khadija Zamouri, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Onthouding 1 Abstention 

Pepijn Kennis. 

  



STEMMING 11 / VOTE 11 

  

Ja 59 Oui 

Fouad Ahidar, Victoria Austraet, Bruno Bauwens, Juan Benjumea Moreno, Jan Busselen, Martin Casier, 

Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Francis Dagrin, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De Bock, Margaux 

De Ré, Françoise De Smedt, Bianca Debaets, Carla Dejonghe, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle 

Emmery, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Youssef Handichi, Soetkin Hoessen, Véronique Jamoulle, Gladys 

Kazadi, Jean-Pierre Kerckhofs, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Leila Lahssaini, Marie Lecocq, 

Véronique Lefrancq, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Joëlle Maison, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, 

Marie Nagy, Petya Obolensky, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Magali Plovie, Els Rochette, 

Hilde Sabbe, Matteo Segers, Kalvin Soiresse Njall, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Sevket Temiz, 

Julien Uyttendaele, Luc Vancauwenberge, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Michaël Vossaert, Khadija 

Zamouri, Ariane de Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Neen 14 Non 

Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Vincent De Wolf, Dominique Dufourny, David Leisterh, 

Dominiek Lootens-Stael, Christophe Magdalijns, Bertin Mampaka Mankamba, Cieltje Van Achter, Gaëtan Van 

Goidsenhoven, Mathias Vanden Borre, Gilles Verstraeten, David Weytsman, Anne-Charlotte d'Ursel. 

Onthouding 1 Abstention 

Pepijn Kennis. 



COMMISSIE VOOR DE FINANCIËN EN DE 
ALGEMENE ZAKEN 
 
21 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Nadia El Yousfi, de heren Marc-Jean Ghyssels, 
Rachid Madrane. 
Mevr. Marie Lecocq, de heer John Pitseys. 
Mevr. Latifa Aït Baala, mevr. Alexia Bertrand. 
De heren Emmanuel De Bock, Christophe 
Magdalijns. 
De heren Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge. 
De heer Juan Benjumea Moreno. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
De heer Guy Vanhengel. 
 
Plaatsvervanger: 
 
De heer Arnaud Verstraete. 
 
Ander lid: 
 
De heer Jan Busselen. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heer Dominiek Lootens-Stael. 
 
Afwezig: 
 
De heer Christophe De Beukelaer. 
 
 

 

COMMISSION DES FINANCES ET DES AFFAIRES 
GÉNÉRALES 

 

21 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mme Nadia El Yousfi, MM. Marc-Jean Ghyssels, 
Rachid Madrane. 
Mme Marie Lecocq, M. John Pitseys. 
Mmes Latifa Aït Baala, Alexia Bertrand. 
MM. Emmanuel De Bock, Christophe Magdalijns.  
MM. Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge. 
M. Juan Benjumea Moreno. 
Mme Cieltje Van Achter. 
M. Guy Vanhengel. 
 
 
Membre suppléant : 
 
M. Arnaud Verstraete. 
 
Autre membre : 
 
M. Jan Busselen. 
 
Excusé : 
 
M. Dominiek Lootens-Stael. 
 
Absent : 
 
M. Christophe De Beukelaer. 

 

 
  



COMMISSIE VOOR DE TERRITORIALE 
ONTWIKKELING 
 
21 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Isabelle Emmery, mevr. Véronique Jamoulle, 
mevr. Fadila Laanan. 
Mevr. Isabelle Pauthier, de heer Tristan Roberti. 
De heren Geoffroy Coomans de Brachène, Gaëtan 
Van Goidsenhoven. 
Mevr. Marie Nagy. 
Mevr. Françoise De Smedt. 
Mevr. Céline Fremault. 
De heer Mathias Vanden Borre. 
Mevr. Hilde Sabbe. 
 
Plaatsvervanger: 
 
/ 
 
Ander lid: 
 
De heer Emmanuel De Bock (ter vervanging van de 
heer Jonathan de Patoul). 
 
Verontschuldigd: 
 
De heer Jonathan de Patoul, mevr. Elisa Groppi, mevr. 
Soetkin Hoessen. 
 
Afwezig: 
 
/ 
 
 

 

COMMISSION DU DÉVELOPPEMENT 
TERRITORIAL 

 

21 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mmes Isabelle Emmery, Véronique Jamoulle, Fadila 
Laanan. 
Mme Isabelle Pauthier, M. Tristan Roberti. 
MM. Geoffroy Coomans de Brachène, Gaëtan Van 
Goidsenhoven. 
Mme Marie Nagy. 
Mme Françoise De Smedt. 
Mme Céline Fremault. 
M. Mathias Vanden Borre. 
Mme Hilde Sabbe. 
 
Membre suppléant : 
 
/ 
 
Autre membre : 
 
M. Emmanuel De Bock (en remplacement de M. 
Jonathan de Patoul). 
 
Excusés : 
 
M. Jonathan de Patoul, Mmes Elisa Groppi, Soetkin 
Hoessen. 
 
Absent : 
 
/ 

 

 

  



COMMISSIE VOOR GELIJKE KANSEN EN 
VROUWENRECHTEN 
 
22 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Leila Agic, Delphine Chabbert, mevr. Nadia El 
Yousfi. 
Mevr.  Viviane Teitelbaum. 
Mevr. Margaux De Ré, de heer John Pitseys. 
Mevr. Nicole Nketo Bomele, mevr. Ariane de 
Lobkowicz. 
Mevr. Véronique Lefrancq. 
 
Plaatsvervangers: 
 
Mevr. Latifa Aït Baala. 
Mevr. Marie Nagy 
Mevr. Hilde Sabbe. 
 
Andere leden: 
 
De heren Geoffroy Coomans de Brachène, Kalvin 
Soiresse. 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Lotte Stoops, mevr. Cieltje Van Achter. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Françoise De Smet, de heer Petya Obolensky, 
mevr. Khadija Zamouri. 
 
 

 

COMMISSION DE L’ÉGALITÉ DES CHANCES ET 
DES DROITS DES FEMMES 
 

22 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mmes Leila Agic, Delphine Chabbert, Nadia El Yousfi. 
Mme Viviane Teitelbaum. 
Mme Margaux De Ré, M. John Pitseys. 
Mmes Nicole Nketo Bomele, Ariane de Lobkowicz. 
Véronique Lefrancq. 
Mme Véronique Lefrancq. 
 
 
Membres suppléants : 
 
Mme Latifa Aït Baala.  
Mme Marie Nagy. 
Mme Hilde Sabbe. 
 
Autres membres : 
 
MM. Geoffroy Coomans de Brachène, Kalvin Soiresse 
Njall. 
 
Excusées : 
 
Mmes Lotte Stoops, Cieltje Van Achter. 
 
Absents : 
 
Mme Françoise De Smet, M. Petya Obolensky, Mme 
Khadija Zamouri. 

 

 

  



COMMISSIE VOOR DE MOBILITEIT 
 
22 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Leila Agic, de heer Ibrahim Dönmez. 
Mevr. Isabelle Pauthier. 
Mevr. Anne-Charlotte d’Ursel, de heer David 
Weytsman. 
De heer Marc Loewenstein, mevr. Joëlle Maison. 
De heer Arnaud Verstraete. 
 
Plaatsvervangers: 
 
/ 
 
Andere leden: 
 
De heer Martin Casier, mevr. Viviane Teitelbaum en de 
heer Gaëtan Van Goidsenhoven. 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Carla Dejonghe, mevr. Ingrid Parmentier, mevr. 
Lotte Stoops en mevr. Cieltje Van Achter. 
 
Afwezig: 
 
De heren Julien Uyttendaele, Youssef Handichi, Luc 
Vancauwenberge, Christophe De Beukelaer. 
 
 

 

COMMISSION DE LA MOBILITÉ 
 

22 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mme Leila Agic, M. Ibrahim Dönmez. 
Mme Isabelle Pauthier. 
Mme Anne-Charlotte d’Ursel, M. David Weytsman. 
M. Marc Loewenstein, Mme Joëlle Maison. 
M. Arnaud Verstraete. 
 
 
Membres suppléants : 
 
/ 
 
Autres membres : 
 
M. Martin Casier, Mme Viviane Teitelbaum et M. 
Gaëtan Van Goidsenhoven. 
 
Excusées : 
 
Mmes Carla Dejonghe, Ingrid Parmentier, Lotte 
Stoops et Cieltje Van Achter. 
 
Absents : 
 
MM. Julien Uyttendaele, Youssef Handichi, Luc 
Vancauwenberge, Christophe De Beukelaer. 

 

 

  



COMMISSIE VOOR DE ECONOMISCHE ZAKEN EN 
DE TEWERKSTELLING 
 
23 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heren Hasan Koyuncu, Sevket Temiz. 
De heer Thomas Naessens. 
De heren Emmanuel De Bock, Michaël Vossaert. 
De heer Francis Dagrin. 
Mevr. Véronique Lefrancq. 
De heer Gilles Verstraeten. 
Mevr. Khadija Zamouri. 
 
Plaatsvervangers: 
 
Mevr. Isabelle Emmery, mevr. Fadila Laanan. 
Mevr. Margaux De Ré. 
Mevr. Anne-Charlotte d’Ursel. 
De heer Mathias Vanden Borre. 
 
Andere leden: 
 
De heer Geoffroy Coomans de Brachène, mevr. 
Delphine Chabbert,  mevr. Aurélie Czekalski, de heren 
Marc-Jean Ghyssels. Matteo Segers, mevr. Lotte 
Stoops. 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Clémentine Barzin, de heer Christophe De 
Beukelaer, mevr. Soetkin Hoessen, de heer Jamal 
Ikazban, Dominiek Lootens-Stael, mevr. Françoise 
Schepmans, mevr. Farida Tahar, de heer David 
Weytsman. 
 
Afwezig: 
 
De heer Luc Vancauwenberge. 
 
 

 

COMMISSION DES AFFAIRES ÉCONOMIQUES 
ET DE L’EMPLOI 
 

23 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
MM. Hasan Koyuncu, Sevket Temiz. 
M. Thomas Naessens. 
MM Emmanuel De Bock, Michaël Vossaert. 
MM. Francis Dagrin. 
Mme Véronique Lefrancq. 
M. Gilles Verstraeten. 
Mme Khadija Zamouri. 
 
Membres suppléants : 
 
Mmes Fadila Laanan, Isabelle Emmery. 
Mme Margaux De Ré. 
Mme Anne-Charlotte d’Ursel. 
M. Mathias Vanden Borre. 
 
Autres membres : 
 
M. Geoffroy Coomans de Brachène, mmes Delphine 
Chabbert,  Aurélie Czekalski, MM. Marc-Jean 
Ghyssels. Matteo Segers, Mme Lotte Stoops. 
 
 
Excusés : 
 
Mme Clémentine Barzin, M. Christophe De 
Beukelaer, Mme Soetkin Hoessen, M. Jamal Ikazban, 
Dominiek Lootens-Stael, Mmes Françoise 
Schepmans, Farida Tahar, M. David Weytsman. 
 
 
Absent : 
 
M. Luc Vancauwenberge. 

 

 

  



COMMISSIE VOOR LEEFMILIEU EN DE ENERGIE 
 
 
23 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heer Marin Casier, mevr. Isabelle Emmery, mevr. 
Véronique Jamoulle. 
De heer Tristan Roberti. 
mevr. Viviane Teitelbaum. 
De heer Jonathan de Patoul, mevr. Marie Nagy. 
Mevr. Lotte Stoops. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
 
Plaatsvervangers: 
 
Mevr. Isabelle Pauthier (ter vervanging van mevr. 
Ingrid Parmentier). 
De heer Fouad Ahidar (ter vervanging van mevr. Hilde 
Sabbe). 
 
Andere leden: 
 
Mevr. Victoria Austraet, mevr. Alexia Bertrand (ter 
vervanging van mevr. Aurélie Czekalski), de heer Luc 
Vancauwenberge (ter vervanging van de heer Bruno 
Bauwens), mevr. Fadila Laanan (ter vervanging partim 
van mevr. Véronique Jamoulle). 
 
Verontschuldigd: 
 
De heer Bruno Bauwens, Mevr. Aurélie Czekalski. 
 
Afwezig: 
 
De heer Youssef Handichi, mevr. Gladys Kazadi. 
 
 

 

COMMISSION DE L'ENVIRONNEMENT ET DE 
L'ÉNERGIE 
 

23 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
M. Martin Casier, Mmes Isabelle Emmery, Véronique 
Jamoulle. 
M. Tristan Roberti. 
Mme Viviane Teitelbaum. 
M. Jonathan de Patoul, Mme Marie Nagy.  
Mme Lotte Stoops. 
Mme Cieltje Van Achter. 
 
Membres suppléants : 
 
Mme Isabelle Pauthier (en remplacement de Mme 
Ingrid Parmentier). 
M. Fouad Ahidar (en remplacement de Mme Hilde 
Sabbe).  
 
Autres membres : 
 
Mmes Victoria Austraet, Alexia Bertrand (en 
remplacement de Mme Aurélie Czekalski), M. Luc 
Vancauwenberge (en remplacement de M. Bruno 
Bauwens), Mme Fadila Laanan (en remplacement 
partim de Mme Véronique Jamoulle). 
 
Excusés : 
 
M. Bruno Bauwens, Mme Aurélie Czeklaski. 
 
Absents : 
 
M. Youssef Handichi, Mme Gladys Kazadi. 

 

 

  



COMMISSIE VOOR DE FINANCIËN EN DE 
ALGEMENE ZAKEN 
 
28 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heren Marc-Jean Ghyssels, Rachid Madrane. 
De heer John Pitseys. 
Mevr. Latifa Aït Baala. 
De heren Emmanuel De Bock, Christophe 
Magdalijns. 
De heer Petya Obolensky. 
De heer Juan Benjumea Moreno. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
De heer Guy Vanhengel. 
 
Plaatsvervangers: 
 
Mevr. Viviane Teitelbaum. 
Mevr. Joëlle Maison. 
 
Andere leden: 
 
Mevr. Margaux De Ré, mevr. Véronique Lefrancq, 
mevr. Farida Tahar. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heer Fouad Ahidar, mevr. Marie Lecocq. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Nadia El Yousfi, de heren Luc Vancauwenberge, 
Christophe De Beukelaer. 
 
 

 

COMMISSION DES FINANCES ET DES AFFAIRES 
GÉNÉRALES 
 

28 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
MM. Marc-Jean Ghyssels, Rachid Madrane. 
M. John Pitseys. 
Mme Latifa Aït Baala. 
MM. Emmanuel De Bock, Christophe Magdalijns.  
M. Petya Obolensky. 
M. Juan Benjumea Moreno. 
Mme Cieltje Van Achter. 
M. Guy Vanhengel. 
 
 
Membres suppléants : 
 
Mme Viviane Teitelbaum. 
Mme Joëlle Maison. 
 
Autres membres : 
 
Mmes Margaux De Ré, Véronique Lefrancq et Farida 
Tahar. 
 
Excusés : 
 
M. Fouad Ahidar, Mme Marie Lecocq. 
 
Absents : 
 
Mme Nadia El Yousfi, MM. Luc Vancauwenberge, 
Christophe De Beukelaer. 

 

 

  



COMMISSIE VOOR DE TERRITORIALE 
ONTWIKKELING 
 
28 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Isabelle Emmery, mevr. Fadila Laanan. 
Mevr. Isabelle Pauthier, de heer Tristan Roberti. 
De heer Geoffroy Coomans de Brachène. 
De heer Jonathan de Patoul, Mevr. Marie Nagy. 
Mevr. Françoise De Smedt. 
Mevr. Soetkin Hoessen. 
Mevr. Hilde Sabbe. 
 
Plaatsvervangers: 
 
/ 
 
Ander lid: 
 
De heer Pepijn Kennis. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heren Mathias Vanden Borre, Gaëtan Van 
Goidsenhoven, David Weytsman. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Véronique Jamoulle, mevr. Elisa Groppi, mevr. 
Céline Fremault. 
 
 

 

COMMISSION DU DÉVELOPPEMENT 
TERRITORIAL 
 

28 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mmes Isabelle Emmery, Fadila Laanan. 
Mme Isabelle Pauthier, M. Tristan Roberti. 
M. Geoffroy Coomans de Brachène. 
M. Jonathan de Patoul, Mme Marie Nagy. 
Mme Françoise De Smedt. 
Mme Soetkin Hoessen. 
Mme Hilde Sabbe. 
 
Membres suppléants : 
 
/ 
 
Autre membre : 
 
M. Pepijn Kennis. 
 
Excusés : 
 
MM. Mathias Vanden Borre, Gaëtan Van 
Goidsenhoven, David Weytsman. 
 
Absents : 
 
Mmes Véronique Jamoulle, Elisa Groppi, Céline 
Fremault. 

 

 

  



COMMISSIE VOOR DE BINNENLANDSE ZAKEN 
 
29 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heren Marc-Jean Ghyssels, Jamal Ikazban. 
De heren Ahmed Mouhssin, Hicham Talhi. 
De heer Vincent De Wolf, Mevr. Dominique Dufourny. 
De heer Christophe Magdalijns. 
Mevr. Els Rochette. 
De heer Mathias Vanden Borre. 
De heer Guy Vanhengel. 
 
Plaatsvervangers: 
 
/ 
 
Andere leden: 
 
De heer Juan Benjumea Moreno, Mevr. Aurélie 
Czekalski, Mevr. Bianca Debaets. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heer Sadik Köksal. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Fadila Laanan, de heer Francis Dagrin, mevr. 
Leila Lahssaini, de heer Pierre Kompany. 
 
 

 

COMMISSION DES AFFAIRES INTÉRIEURES 
 

29 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
MM. Marc-Jean Ghyssels, Jamal Ikazban. 
MM. Ahmed Mouhssin, Hicham Talhi. 
M. Vincent de Wolf, Mme Dominique Dufourny. 
M. Christophe Magdalijns. 
Mme Els Rochette. 
M. Mathias Vanden Borre. 
M. Guy Vanhengel. 
 
Membres suppléants : 
 
/ 
 
Autres membres : 
 
M. Juan Benjumea Moreno, Mme Aurélie Czekalski, 
Mme Bianca Debaets. 
 
Excusé : 
 
M. Sadik Köksal. 
 
Absents : 
 
Mme Fadila Laanan, M. Francis Dagrin, Mme Leila 
Lahssaini, M. Pierre Kompany. 

 

 

  



COMMISSIE VOOR DE MOBILITEIT 
 
29 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Leila Agic, de heer Ibrahim Dönmez. 
Mevr. Ingrid Parmentier, mevr. Isabelle Pauthier. 
Mevr. Anne-Charlotte d’Ursel, de heer David 
Weytsman. 
De heer Marc Loewenstein. 
De heer Youssef Handichi. 
De heer Christophe De Beukelaer. 
De heer Arnaud Verstraete. 
Mevr. Carla Dejonghe. 
 
Plaatsvervanger: 
 
De heer David Leisterh. 
 
Andere leden: 
 
De heer Dominiek Lootens-Stael, mevr. Françoise 
Schepmans, de heren Gaëtan Van Goidsenhoven en 
Michaël Vossaert. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heer Fouad Ahidar, mevr. Clémentine Barzin, mevr. 
Joëlle Maison en mevr. Lotte Stoops. 
 
Afwezig: 
 
De heren Julien Uyttendaele, Luc Vancauwenberge, 
mevr. Cieltje Van Achter. 
 
 

 

COMMISSION DE LA MOBILITÉ 
 

29 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mme Leila Agic, M. Ibrahim Dönmez. 
Mmes Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier. 
Mme Anne-Charlotte d’Ursel, M. David Weytsman. 
M. Marc Loewenstein. 
M. Youssef Handichi. 
M. Christophe De Beukelaer. 
M. Arnaud Verstraete. 
Mme Carla Dejonghe. 
 
 
Membre suppléant : 
 
M. David Leisterh. 
 
Autres membres : 
 
M. Dominiek Lootens-Stael, Mme Françoise 
Schepmans, MM. Gaëtan Van Goidsenhoven et 
Michaël Vossaert. 
 
Excusés : 
 
M. Fouad Ahidar, Mmes Clémentine Barzin, Joëlle 
Maison et Lotte Stoops. 
 
Absents : 
 
MM. Julien Uyttendaele, Luc Vancauwenberge, Mme 
Cieltje Van Achter. 

 

 

  



COMMISSIE VOOR DE ECONOMISCHE ZAKEN EN 
DE TEWERKSTELLING 
 
30 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heren Hasan Koyuncu, Sevket Temiz. 
Mevr. Farida Tahar. 
De heren Emmanuel De Bock, Michaël Vossaert. 
 
Plaatsvervangers: 
 
Mevr. Isabelle Emmery. 
De heer Christophe De Beukelaer. 
 
Ander lid: 
 
De heer David Weytsman (ter vervanging van mevr. 
Clémentine Barzin). 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Clémentine Barzin. 
 
Afwezig: 
 
De heer Thomas Naessens, mevr. Clémentine Barzin, 
de heren David Leisterh, Francis Dagrin, Luc 
Vancauwenberge, mevr. Soetkin Hoessen, de heer 
Gilles Verstraeten, mevr. Khadija Zamouri. 
 
 

 

COMMISSION DES AFFAIRES ÉCONOMIQUES 
ET DE L’EMPLOI 
 

30 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
MM. Hasan Koyuncu, Sevket Temiz. 
Mme Farida Tahar. 
MM. Emmanuel De Bock, Michaël Vossaert. 
 
Membres suppléants : 
 
Mme Isabelle Emmery. 
M. Christophe De Beukelaer. 
 
Autre membre : 
 
M. David Weytsman (en remplacement de Mme 
Clémentine Barzin). 
 
Excusée : 
 
Mme Clémentine Barzin. 
 
Absents : 
 
M. Thomas Naessens, Mme Clémentine Barzin, MM. 
David Leisterh, Francis Dagrin, Luc Vancauwenberge, 
Mme Soetkin Hoessen, M. Gilles Verstraeten, Mme 
Khadija Zamouri. 

 

 

  



COMMISSIE VOOR LEEFMILIEU EN DE ENERGIE 
 
 
30 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heer Tristan Roberti, mevr. Ingrid Parmentier. 
mevr. Aurélie Czekalski. 
De heer Jonathan de Patoul. 
Mevr. Lotte Stoops. 
 
Plaatsvervanger: 
 
De heer Gaëtan Van Goidsenhoven. 
 
Andere leden: 
 
Mevr. Victoria Austraet, mevr. Bianca Debaets. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heer Emin Özkara. 
 
Afwezig: 
 
De heer Martin Casier, mevr. Isabelle Emmery, mevr. 
Véronique Jamoulle, mevr. Marie Nagy, de heren 
Bruno Bauwens, Youssef Handichi, mevr. Gladys 
Kazadi, mevr. Cieltje Van Achter, mevr. Hilde Sabbe. 
 
 

 

COMMISSION DE L'ENVIRONNEMENT ET DE 
L'ÉNERGIE 
 

30 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
M. Tristan Roberti, Mme Ingrid Parmentier. 
Mme Aurélie Czekalski. 
M. Jonathan de Patoul.  
Mme Lotte Stoops. 
 
Membre suppléant : 
 
M. Gaëtan Van Goidsenhoven. 
 
Autres membres : 
 
Mmes Victoria Austraet, Bianca Debaets. 
 
Excusé : 
 
M. Emin Özkara. 
 
Absents : 
 
M. Martin Casier, Mmes Isabelle Emmery, Véronique 
Jamoulle, Marie Nagy, MM. Bruno Bauwens, Youssef 
Handichi, Mmes Gladys Kazadi, Cieltje Van Achter, 
Hilde Sabbe. 

 

 

  



COMMISSIE VOOR DE FINANCIËN EN DE 
ALGEMENE ZAKEN 
 
31 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Nadia El Yousfi, de heer Rachid Madrane. 
Mevr. Marie Lecocq, de heer John Pitseys. 
Mevr. Latifa Aït Baala. 
De heren Emmanuel De Bock. 
 
Plaatsvervangers: 
 
Mevr. Joëlle Maison. 
Mevr. Lotte Stoops. 
 
Andere leden: 
 
De heer Fouad Ahidar, mevr. Véronique Lefrancq, 
mevr. Farida Tahar. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heer Christophe Magdalijns, mevr. Cieltje Van 
Achter. 
 
Afwezig: 
 
De heer Marc-Jean Ghyssels, mevr. Alexia Bertrand, 
de heren Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge, 
Christophe De Beukelaer, Guy Vanhengel. 
 
 

 

COMMISSION DES FINANCES ET DES AFFAIRES 
GÉNÉRALES 
 

31 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mme Nadia El Yousfi, M. Rachid Madrane. 
Mme Marie Lecocq, M. John Pitseys. 
Mme Latifa Aït Baala. 
M. Emmanuel De Bock.  
 
Membres suppléants : 
 
Mme Joëlle Maison. 
Mme Lotte Stoops. 
 
Autres membres : 
 
M. Fouad Ahidar, Mmes Véronique Lefrancq, Farida 
Tahar. 
 
Excusés: 
 
M. Christophe Magdalijns, Mme Cieltje Van Achter. 
 
 
Absents : 
 
M. Marc-Jean Ghyssels, Mme Alexia Bertrand, MM. 
Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge, Christophe 
De Beukelaer, Guy Vanhengel. 

 

 

  



COMMISSIE VOOR DE HUISVESTING 
 
31 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heer Martin Casier, mevr. Nadia El Yousfi, de heer 
Mohamed Ouriaghli. 
Mevr. Zoé Genot, de heer Pierre-Yves Lux. 
De heren Vincent De Wolf. 
Mevr. Ariane de Lobkowicz, mevr. Joëlle Maison. 
Mevr. Françoise De Smedt, de heer Petya Obolensky. 
De heer Arnaud Verstraete. 
 
Plaatsvervanger: 
 
De heer Jamal Ikazban.  
 
Ander lid: 
 
De heer Pepijn Kennis.  
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Carla Dejonghe, mevr. Céline Fremault, de heer 
Mathias Vanden Borre.  
 
Afwezig: 
 
De heren Bertin Mampaka Mankamba, Pierre 
Kompany. 
 
 

 

COMMISSION DU LOGEMENT 
 

31 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
M. Martin Casier, Mme Nadia El Yousfi, M. Mohamed 
Ouriaghli. 
Mme Zoé Genot, M. Pierre-Yves Lux. 
MM. Vincent De Wolf. 
Mmes Ariane de Lobkowicz, Joëlle Maison. 
Mme Françoise De Smedt, M. Petya Obolensky. 
M. Arnaud Verstraete. 
 
Membre suppléant : 
 
M. Jamal Ikazban. 
 
Autre membre : 
 
M. Pepijn Kennis.  
 
Excusés: 
 
Mme Carla Dejonghe, Mme Céline Fremault, M. 
Mathias Vanden Borre.  
 
Absents : 
 
MM. Bertin Mampaka Mankamba, Pierre Kompany. 

 

 

  



COMMISSIE VOOR LEEFMILIEU EN DE ENERGIE 
 
 
31 maart 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heer Martin Casier, mevr. Leila Agic. 
De heer Tristan Roberti, mevr. Ingrid Parmentier. 
Mevr. Aurélie Czekalski. 
De heer Jonathan de Patoul. 
De heer Youssef Handichi. 
Mevr. Lotte Stoops. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
 
Plaatsvervanger: 
 
/ 
 
Ander lid: 
 
De heer Emmanuel De Bock. 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Véronique Lefrancq. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Isabelle Emmery, mevr. Véronique Jamoulle, 
mevr. Viviane Teitelbaum, mevr. Marie Nagy, de heer 
Bruno Bauwens, mevr. Gladys Kazadi, mevr. Hilde 
Sabbe. 
 
 

 

COMMISSION DE L'ENVIRONNEMENT ET DE 
L'ÉNERGIE 
 

31 mars 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
M. Martin Casier, Mme Leila Agic. 
M. Tristan Roberti, Mme Ingrid Parmentier. 
Mme. Aurélie Czekalski. 
M. Jonathan de Patoul. 
M. Youssef Handichi. 
Mme Lotte Stoops. 
Mme Cieltje Van Achter. 
 
Membre suppléant : 
 
/ 
 
Autre membre : 
 
M. Emmanuel De Bock.  
 
Excusée: 
 
Mme Véronique Lefrancq. 
 
Absents : 
 
Mmes Isabelle Emmery, Véronique Jamoulle, Viviane 
Teitelbaum, Marie Nagy, M. Bruno Bauwens, Mmes 
Gladys Kazadi, Hilde Sabbe. 

 

 


